
 

Protokół z obrad 

XXIV Sesji Rady Gminy Gostynin 

z dnia 24 sierpnia 2020 roku. 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

Wójt Gminy - Edmund Zieliński 

Z-ca Wójta - Paweł Goliszek 

Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

Zastępca Skarbnika – Iwona Rosiak 

Prawnik  -- Konrad Wypych 

Kierownik Referatu SO – Krzysztof Czerwiński 

Kierownik Referatu GO – Katarzyna Tomczak 

Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

Dyrektor GCKiTW – Cezary Szymczak 

Dyrektor GBP – Anna Witkoś 

Dyrektor Zakładu Komunalnego – Andrzej Szyszka 

Dyrektor SP w Białotarsku – Paweł Pilichowicz 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Gostynin – Jacek Liziniewicz 

Obecność radnych wg. listy obecności. 

 

Do punktu 1-go.  

Otwarcie sesji o godz. 10,10 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak. 

Powitał  przedstawicieli Urzędu, Pana Wójta Edmunda Zielińskiego, Zastępcę Wójta Gminy Gostynin 

Pana Pawła Goliszka, z-cę Skarbnika Gminy Panią Iwonę Rosiak, Sekretarza Gminy Panią Marzenę 

Bulińską, Kierownika GOPS Magdalenę Dołęgę, Kierownika Referatu Gospodarki Odpadami Panią 

Katarzynę Tomczak, Dyrektora Gminnego Centrum Kultury  Tradycji Wsi w Białem Pana Cezarego 

Szymczaka, oraz Panią Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej  w Solcu Annę Witkoś, Dyrektora Zakładu 

Komunalnego Pana Andrzeja Szyszkę, witam gospodarza dzisiejszych obrad Pana Pawła Pilichowicza, 

oraz Nadleśniczego Nadleśnictwa Gostynin Pana Jacka Liziniewicza, Kierownika SO Krzysztofa 

Czerwińskiego i pracowników Urzędu i Was wszyscy Radni.  

Otwieram obrady XXIV Sesji Otwarcie Sesji i stwierdzam prawomocność obrad, zgodnie z listą 

obecności mamy większość Radnych obecnych. 

Czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś propozycje zmian, bądź wnioski? 



Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado do zaproponowanego 

porządku chciałbym wnieść następujące zmiany, a mianowicie; po punkcie 6 podjąć uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gostynin, w punkcie 7 chciałbym wprowadzić uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania pn. 

„Przebudowa – modernizacja odcinka drogi powiatowej nr 1408W Rębów – Granica Województwa”, 

czyli kolejny punkt zyskałby nr. 8, 9, 10, w punkcie 10 do zaproponowanego porządku obrad chciałbym 

zdjąć z porządku obrad projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli we wsi Gorzewo w jeziorze Sumino, z uwagi na to, że ta uchwała stała 

się w tej chwili bezprzedmiotowa, gdyż obozy harcerskie zostały już zamknięte, w miejsce tego punktu 

czyli  punkcie 11 chciałbym wprowadzić podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gostyninie, kolejne punkty w porządku obrad zyskałyby kolejną 

numeracje 12, 13, 14 w punkcie 15 zgodnie z naszą umową z poprzedniej sesji i poprzednich komisji 

chciałbym wprowadzić Apel w sprawie finansowania zadań oświatowych, o tym szeroko rozmawialiśmy 

zarówno na poprzedniej sesji jak i komisji oświaty i taki Apel zgodnie z naszą umową przygotowaliśmy 

i tą treść będziemy procedować w punkcie 15, kolejne punkty zyskały numerację 16, 17, 18, 19, 20 

zakończenie obrad sesji. Pełne brzmienie porządku obrad po ewentualnych zmianach, które Państwo 

te zmiany zaakceptują jest w Biurze Rady dostępny, Pan Krzysztof który obsługuje dzisiejszy porządek 

obrad jest zapoznany z tą treścią porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: czy do zaproponowanego porządku obrad  

przez Pana Wójta są jeszcze jakieś propozycje zmian, bądź wnioski?  

Radni  ww,  propozycję wprowadzenia 3 punktów i usunięciem 1 punktu przyjęli 13 głosami za. 

Radni nowy porządek obrad przyjęli 13 głosami za. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 1 interpelację. 

1. Ja chciałam ponowić interpelacje z poprzedniej sesji odnośnie wycięcia zakrzaczeń w miejscowości 

Zieleniec i bardzo bym prosiła o wycięcie poboczy w moim okręgu przy drodze gminnej. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 1 interpelację. 

1. Ja również chciałbym ponowić wycięcie poboczy i naprawę 1 odcinka drogi, gdzie zrobiły się dziury. 

 

Radny Janusz Brudnowski zgłosił 1 interpelację. 

1. Ja chciałbym zgłosić interpelację dotyczącą odnośnie 4 sołectw czyli Górki, Białotarsk, Gulewo i 

Józefków, interpelacja dotyczy jednego problemu, a nazywa się on ciężki transport kołowy, pomimo 

ustawionego znaku dotyczących tonażu na odcinku od Górek w kierunku Lubienia niestety tiry z m-ca 

na m-c tiry swoja aktywność zwiększają, ja wiem że ciężki transport kołowy musi przejechać, ale tutaj 

musimy się posiłkować wsparciem ze strony Komendy Powiatowej Policji, bo niestety praktycznie 

każdego dnia dochodzi do incydentu z udziałem tira, nie ma mieszkańca który nie miałby przykrego 

doświadczenia że został zepchnięty do rowu, gdyby te tiry poruszały się z dozwoloną prędkością to z 



Bogiem sprawa, ale niestety nie szanują  ani mieszkańców, ani postawionych znaków, także bardzo 

proszę o pomoc i wypracowanie skutecznego sposobu, żeby to ograniczyć. 

 

Radna Renata Kędzierska zgłosiła 1 interpelację. 

1. Moje zapytanie dotyczy nr ewidencyjnego działki we wsi Nagodów, ten problem trwa już od pewnego 

czasu i mieszkańcy proszą o odpowiedź czy jest szansa na realizację zadania. 

 

Radny Piotr Lemański zgłosił 1 interpelację. 

1. Ja mam taką interpelację, Panie Wójcie zbliża się rozpoczęcie roku szkolnego i dowóz naszych dzieci 

do szkół i prosiłbym o przegląd przystanków naszych gminnych, bo z tego co zauważyłem bynajmniej 

w naszym terenie Białe i Gorzewo wymagają wycięcia zarośli i traw, myślę że to trzeba zrobić. 

 

Do punktu 3-go.  

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy Gostynin. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Drodzy Goście, niniejszym przekładam sprawozdanie z 

działalności Wójta za okres międzysesyjny tj. od 10 lipca 2020r. do 24 sierpnia 2020r. 

W okresie sprawozdawczym: 

 Odbyłem dwa spotkania poza Urzędem Gminy:  

 - w dniu 15 sierpnia  br. wziąłem udział w uroczystości obchodów 100-lecia Bitwy Warszawskiej w 

Parafii pw. Św. Marcina w Gostyninie. 

- w dniu 17 sierpnia br. uczestniczyłem w uroczystości obchodów 100-lecia Bitwy Warszawskiej oraz 

odsłony Kamienia przy Drzewach Pamięci ku Czci Jana Łysakowskiego oraz Marii i Lecha Kaczyńskich 

w Lucieniu. 

Wydałem  dziewiętnaście zarządzeń  Wójta. 

Lp. Nr 
zarządzenia 

Data wydania Treść zarządzenia 

1 104A 10.07.2020r. w sprawie: dostosowania planu finansowego dochodów i wydatków 
Urzędu Gminy Gostynin na 2020r. 

2 105 14.07.2020r w sprawie: rezygnacji  z prawa pierwokupu nieruchomości 
stanowiącej działkę nr 134/17 i 134/8 w Miałkówku. 

3 106 14.07.2020r w sprawie: upoważnienia Pani Moniki Tyrajskiej – kierownika 
referatu geodezji, gospodarki gruntami i rolnictwa  do załatwiania 
spraw w zakresie właściwości merytorycznej kierowanego przez 
nią referatu. 

4 107 14.07.2020r w sprawie: upoważnienia Pani Moniki Tyrajskiej – kierownika 
referatu geodezji, gospodarki gruntami i rolnictwa do stwierdzenia 
własnoręczności podpisów na oświadczeniach wnioskodawców w 
sprawie zatrudnienia w gospodarstwie rolnym. 

5 108 17.07.2020r w sprawie: wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2020r. 

6 109 17.07.2020r w sprawie: dostosowania planu finansowego dochodów i wydatków 
Urzędu Gminy Gostynin na 2020r. 

7 110 17.07.2020r w sprawie: ogłoszenia wyników otwartego konkursu ofert na 
wsparcie realizacji zadań publicznych z zakresu kultury, sztuki, 
ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego w 2020r. 

8 111 22.07.2020r. w sprawie: powołania komisji przetargowej do przygotowania i 
przeprowadzenia zamówienia pn. „ Przewóz uczniów na zajęcia 
lekcyjne do szkół położonych na terenie Gminy Gostynin poprzez 



zakup biletów miesięcznych”. 

9 112 27.07.2020r. w sprawie : zmiany uchwały nr 125/XV/2019 Rady Gminy Gostynin 
z dnia 13 grudnia 2019 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Gostynin. 

10 113 30.07.2020r. w sprawie: przedstawienia Radzie Gminy Gostynin Raportu o 
stanie Gminy Gostynin za 2019 rok. 

11 114 03.08.2020r. w sprawie: upoważnienia Pani Katarzyny Tomczak pełniącej 
obowiązki kierownika Referatu Gospodarki Odpadami Urzędu 
Gminy Gostynin do załatwiania spraw z zakresu administracji 
publicznej w zakresie opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

12 115 03.08.2020r. w sprawie: powołania Komisji do spraw nagród i wyróżnień 
sportowych na rok 2020. 

13 116 05.08.2020r. w sprawie: upoważnienia Pani Anny Kotlińskiej – inspektora ds. 
podatków i opłat lokalnych do wydawania zaświadczeń w 
rozumieniu przepisów Działu VIIIA Ordynacji podatkowej.  

14 117 05.08.2020r. w sprawie: : upoważnienia Pani Anny Kotlińskiej – inspektora ds. 
podatków i opłat lokalnych do potwierdzania pisemnych umów 
dzierżawy gruntów położonych w gminie Gostynin i zawartych co 
najmniej na 10 lat. 

15 118 05.08.2020r. w sprawie: umorzenia należności czynszu za najem pomieszczeń 
użytkowych w Józefkowie 19b. 

16 119 13.08.2020r. w sprawie: upoważnienia pani Elizy Starczewskiej kierownika 
Referatu Rozwoju Gospodarczego do wydania decyzji 
administracyjnych  w imieniu Wójta Gminy Gostynin. 

17 120 13.08.2020r w sprawie: skrócenia czasu pracy na okres upałów. 

18 121 17.08.2020r. w sprawie: zmiany zarządzenia  nr 120/2020 Wójta Gminy Gostynin 
z dnia 13 sierpnia 2020r. 

19        122 17.08.2020r. w sprawie: określenia miesięcznej wysokości stypendium 
szkolnego stanowiącego pomoc materialną o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Gostynin 
w I semestrze roku szkolnego 2020/2021. 

 

 

I. W zakresie Referatu Finansowego 

 

1. Wydano 36 zaświadczeń i 22 informacje w sprawie posiadania gruntów, dochodowości oraz 

niezaleganiu w podatkach.  

2. Naniesiono 99 zawiadomień o zmianach w danych ewidencji gruntów i budynków.   

3. Wydano 18 decyzji zmieniających wymiar w tym: podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości i 

łącznego zobowiązania pienionego.   

4. Przyjęto w kasie 601 szt. wpłat za odpady komunalne. 

5. Zaksięgowano 58 pozycji – przyjęcie środka trwałego. 

6. Przyjęto w kasie 258 szt. wpłat podatku. 

 

II. W zakresie planowania przestrzennego. 

 

1. Wydano 31 decyzji o warunkach zabudowy, 58 projektów decyzji jest w uzgodnieniach. 

2. Wydano 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 13 projektów decyzji jest w 

uzgodnieniach. 

3. Wydano 5 decyzji zmieniających warunki zabudowy.  

4. Wydano 2 zmieniające decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. 



5. Wydano 9 decyzji o przeniesieniu decyzji o warunkach zabudowy.  

6. Wydano 26 zaświadczeń o przeznaczeniu gruntów w miejscowych planach zagospodarowania 

przestrzennego. 

7. Wydano 78 zaświadczeń o braku miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

8. Wydano 6 postanowień o zgodności projektu podziału nieruchomości z miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego lub z przepisami odrębnymi.  

9. Wydano 4 wypisy i wyrysy z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

10. Wydano 1 zaświadczenie o przeznaczeniu gruntów w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Gostynin. 

11. Wpłynął 1 wniosek w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na 

realizację przedsięwzięcia. 

 

III. Inwestycje  

 

1. Podpisano umowę na wykonanie kompletnej dokumentacji projektowej na montaż urządzeń 

zabawowych na placu zabaw w m. Legarda. 

2. Wykonano dokumentację projektową na budowę budynku świetlicy wiejskiej w m. Gaśno działka 

198. 

3. Zlecono opracowanie dokumentacji projektowej instalacji zbiornikowej na gaz płynny wraz z 

wewnętrzną instalacją gazową dla budynku świetlicy wiejskiej w m. Lucień. 

4. Wykonano remont świetlicy wiejskiej w m. Huta Nowa – zadanie realizowane w ramach funduszu 

sołeckiego. 

5. Zakupiono i zamontowano kontener dwumodułowy z przeznaczeniem na świetlicę wiejską w m. 

Bierzewice. 

6. Wykonano instalację gazową i przyłącze gazowe do budynku świetlicy wiejskiej w Skrzanach – 

zadanie realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

7. Podpisano umowę na rozbudowę instalacji co w budynku świetlicy wiejskiej w m. Dąbrówka – 

zadanie realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

8. Podpisano umowę na wymianę pokrycia dachowego na budynku szkoły w m. Lucień. 

9. Podpisano umowę na wymianę stolarki okiennej w budynku świetlicy wiejskiej w m. Rębów. 

10. Podpisano umowę na wykonanie altany drewnianej wraz z montażem na działce 50/15 w m. 

Rogożewek. 

11. Wydano 7 decyzji na lokalizację w pasie drogowym dróg gminnych urządzeń infrastruktury 

niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. 

12. Wydano 2 uzgodnienia na lokalizację urządzeń infrastruktury technicznej na nieruchomościach 

stanowiących drogi wewnętrzne.  

13. Podpisano 2 umowy na dzierżawę nieruchomości stanowiących drogi wewnętrzne w związku z 

prowadzeniem robót i umieszczeniem urządzeń infrastruktury technicznej na nieruchomościach. 

14. W dniu 15.07.2020r. podpisano umowę na przebudowę dróg gminnych z Przedsiębiorstwem 

Robót Drogowo – Budowlanych S.A. Gostynin ul. Krośniewicka 5; 

- droga w m. Rębów – na kwotę – 191 222,93 zł, 



- droga w m. Wrząca – na kwotę – 33 459,94 zł, 

- droga w m. Stefanów – na kwotę – 80 240,28 zł, 

- droga w m. Skoki – na kwotę – 123 669,61 zł, 

- droga w m. Sierakówek – na kwotę - 113 183,47 zł, 

- droga w m. Mysłownia Nowa – Gaśno – na kwotę – 97 676,33 zł, 

- droga w m. Osiny – na kwotę – 77 969,85 zł. 

15. W dniu 06.08.2020r. podpisano umowy na dostawę kruszywa z przeznaczeniem na remonty dróg 

gminnych z: 

 - LUX GAZ Andrzej Gościniak Bierzewice 56, 09-500 Gostynin na kwotę – 123 000,00zł, (kruszywo 

łamane),  

- PPHiU „ISKRO – BUD” s.c. Fafińscy, Podgórze na kwotę – 9 135,00 zł (pospółka żwirowa). 

16. Ogłoszono przetarg nieograniczony na przewóz uczniów do szkół położonych na terenie Gminy 

Gostynin poprzez zakup biletów miesięcznych.  

17. Podpisano umowę na realizację zadania – „Przebudowa oczyszczalni ścieków w m. Lucień”, 

polegającego na wykonaniu przykryć hermetyzujących dwóch zbiorników osadu czynnego 

oczyszczalni oraz wymianie kratek pomostowych.  

 

IV. W zakresie Referatu Geodezji Gospodarki Gruntami Rolnictwa oraz Ochrony Środowiska 

 

1. Wydano   6  decyzji  zatwierdzających podział nieruchomości prywatnych. 

2. Wydano 17  zawiadomień o ustaleniu numeru porządkowego na budynki. 

3. Wydano 1 zaświadczenie o nadanym numerze porządkowym. 

4. Nabyto aktem notarialnym 8 działek przeznaczonych na poszerzenie drogi w m. Leśniewice. 

5. Nabyto aktem notarialnym 7 działek przeznaczonych na poszerzenie drogi w m. Choinek. 

6. Przygotowano Zarządzenia: 

- w sprawie rezygnacji prawa pierwokupu nieruchomości stanowiącej działkę nr 134/17 

o łącznej pow. 0,1507 ha i 1/12 udziału w działce 134/8 o pow. 0,3743 ha położonych na terenie wsi 

Miałkówek. 

7. Przygotowano projekt uchwały w sprawie: 

-  wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli we wsi Gorzewo  

w jeziorze Sumino. 

8. Dokonano 21 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia na gruntach osób fizycznych. 

9. Dokonano 1 oględzin drzew i krzewów zgłoszonych do usunięcia przez Państwowe Gospodarstwo 

Wodne Wody Polskie. 

10. Dokonano 1 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia przez firmę TRES FAMILIES sp. z o.o.  

11. Dokonano 1 oględzin drzew zgłoszonych do usunięcia przez Parafię Rzymskokatolicką p.w. św. 

Przemienia Pańskiego w Białotarsku. 

12. Wydano 1 decyzję zezwalającą na usunięcie drzewa dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. 

Przemienia Pańskiego w Białotarsku. 

13. Wydano 3 decyzje zezwalające na usunięcie drzew rosnących w pasie drogowym dla Zarządu 

Dróg Powiatowych w Gostyninie. 



14. Wydano 1 decyzję zezwalającą na usunięcie drzewa dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Helenowie. 

15. Wydano 1 decyzję zezwalającą na usunięcie drzew w pasie drogowym dla Mazowieckiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie, Rejon Drogowy Gostynin-Płock. 

16. Wydano 1 decyzję zezwalającą na usunięcie drzew i krzewów dla Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie, Zarząd Zlewni we Włocławku z siedzibą przy ul. Okrzei 74A, 87-800 

Włocławek. 

17. Wydano 11 akceptacji wniosków o dofinansowanie zabiegu sterylizacji lub kastracji zwierząt w 

ramach „Programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Gostynin na rok 2020”. 

18. Wydano  8 oświadczeń o pracy w gospodarstwie rolnym. 

19. Przekazano informację dla 56 sołectw o wysokości środków funduszu sołeckiego na 2021 rok. 

20. Wydano 6 decyzji o przyznaniu dodatków mieszkaniowych. 

21.  Wydano 3 decyzje o przyznaniu dodatku energetycznego. 

 

V. W zakresie Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy Gostynin 

 

1. Wznowienie działalności wypożyczalni rowerów. 

2. Złożenie wniosku do Departamentu Kultury, Promocji i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Mazowieckiego w Warszawie dotyczącego organizacji przedsięwzięcia  pn. „Dobre Kino 

w Gminie Gostynin” – wniosek rozpatrzony pozytywnie. 

3. Organizacja kina plenerowego pn. „Dobre Kino w Gminie Gostynin”, którego Głównym Partnerem jest 

Samorząd Województwa Mazowieckiego. 

4. Organizacja warsztatów edukacyjnych dla dzieci i młodzieży pn. „Rodzinne Piątki w Gminie Gostynin”, 

w programie których znalazły się takie zajęcia jak: Szalony Chemik, Ale Cyrk, Lecimy w kosmos, Bądź 

Eko, Mały Inżynier, dodatkowo Zumba dla uczestników warsztatów. 

5. Współorganizacja Gminnych Obchodów 100. rocznicy Bitwy Warszawskiej połączona z odsłonięciem 

kamieni ku czci Marii i Lecha Kaczyńskich oraz Jana Łysakowskiego – Uroczysta Msza Święta w intencji 

ojczyzny w kościele pw. Matki Bożej Różańcowej w Lucieniu.  

6. Organizacja XXI Ogólnopolskiego Pleneru Malarskiego „U Wójta” połączonego z warsztatami 

plastycznymi dla młodzieży ze szkół z terenu Gminy Gostynin w dniach 23 – 30 sierpnia br. 

7. Zakończenie stażu zawodowego przy współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy w Gostyninie w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020 

„Aktywizacja osób w wieku 30 lat i więcej pozostających bez pracy w powiecie gostynińskim” 

8. Występ Gminnej Orkiestry Dętej Foxodeon oraz Gminnego Chóru VOX CORDIS na uroczystym 

otwarciu Pleneru Malarskiego „U Wójta” 

9. Zajęcia Gminnej Orkiestry Dętej Foxodeon oraz Gminnego Chóru VOX CORDIS z zachowaniem 

wszelkich wymogów bezpieczeństwa zgodnie z  Wytycznymi Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego dotyczących funkcjonowania domów, centrów i ośrodków kultury w trakcie epidemii 

COVID-19 oraz Głównego Inspektora Sanitarnego. 

 



 

VI. W zakresie Referatu Spraw Obywatelskich, samodzielnego stanowiska ds. Obrony Cywilnej 

 

Wpłynęło 29 wniosków dotyczących wpisania, zmiany lub wykreślenia w Centralnej Ewidencji 

Działalności Gospodarczej. 

Zdarzenia w ewidencji ludności  

- urodzeń  – 13 

- zgonów – 20 

- zameldowań na pobyt stały – 74 

- zameldowań na pobyt czasowy – 15  

- wymeldowania z pobytu stałego – 52 

- wymeldowania z pobytu czasowego – 0 

- wydanych zaświadczeń dot. zameldowań – 27 

- udostępnienie danych osobowych – 24 

 

dowody osobiste  

- przyjęcie wniosków dowodowych – 96 

- wydanie dowodu osobistego – 83 

- unieważnionych  dowodów – 99 

 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

odbyło się 1  posiedzenie komisji, 

Pozytywnie zaopiniowano 2 wnioski o wydanie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, 

rozpatrzono ogółem 8 wniosków. Do Sądu skierowano 3 wnioski w celu wydania postanowienia co do 

dalszego leczenia osób uzależnionych. 

 

VII. W zakresie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Gostyninie realizuje zadania własne Gminy  i zadania zlecone 

o charakterze obowiązkowym oraz inne zlecone Gminie w oparciu o ustawę, bądź inne przepisy mające 

na celu ochronę poziomu życia osób i rodzin. Na  realizację tych zadań  w miesiącu lipcu i sierpniu  

zostało łącznie wydane:   3 375 526,12zł. 

Ośrodek prowadząc swoją działalność podejmuje określone w ustawie procedury wobec osób 

zgłaszających się o pomoc takie jak: przeprowadzenie  wywiadu środowiskowego w miejscu 

zamieszkania klienta, dokonuje weryfikacji  środowiska osób już korzystających z pomocy. Osobom, 

które spełniają  określone kryterium dochodowe, wydawane są decyzje administracyjne z zakresu zadań 

pomocy społecznej, a także z zakresu świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego, świadczeń 

wychowawczych oraz jednorazowego świadczenia „za życiem”, Rozpoczęliśmy realizację programu 

„Dobry Start”. Od 1 lipca wpłynęło 715 wniosków. Wypłacono Dobry Start na kwotę 180 000,00zł. 

Z zakresu Karty Dużej Rodziny. Przyjęto i wprowadzono 5 wniosków, wydano 3 karty tradycyjne. 

W miesiącu lipcu i sierpniu przyjęto 4 zgłoszenia w formie zasiłków celowych i celowych specjalnych. 

Przyjęto 29 zgłoszeń o pomoc w formie zasiłków okresowych, wydano 29 decyzji. Przyjęto 75 zgłoszeń 



o pomoc w formie świadczenia rzeczowego na żywność oraz wydano 75 decyzji. Przyjęto 5 zgłoszeń  o 

pomoc w formie zasiłku stałego. Przeprowadzono weryfikację 6 zasiłków stałych. Wydano 10 wniosków 

ze skierowaniem na orzeczenie Powiatowej Komisji ds. orzekania o  niepełnosprawności. Wydano 5 

zaświadczeń o korzystaniu z pomocy społecznej. Wysłano 10 pism do policji. Odbyło się  6 spotkań 

grup roboczych związanej z procedurą niebieskiej karty. Procedurą niebieskiej karty objęto 27 rodzin. 

Natomiast z zakresu świadczeń rodzinnych w miesiącu lipcu i sierpniu przyjęto 96 wniosków o ustalenie 

prawa do świadczeń rodzinnych. Wydano 44 decyzje.  Wystawiono 36 zaświadczeń. Wypłacono zasiłki 

pielęgnacyjne dla 287 osób, świadczenia rodzicielskie dla 20 osób, świadczenia pielęgnacyjne dla 51 

osób. Jednorazową zapomogę z tytułu urodzenia dziecka dla 2 osób, specjalny zasiłek opiekuńczy dla 

17 osób. 

Wypłacono łącznie 376 219,84zł. 

W miesiącu lipcu i sierpniu z funduszu alimentacyjnego korzystało 134 osób. Wypłacono 83 030,00zł.  

Wysłano 4 wezwania do przeprowadzenia wywiadu alimentacyjnego. Przeprowadzono 4 wywiady 

alimentacyjne. Wysłano 5 wniosków do PUP o aktywizację zawodową. 

Realizacja Programu Rodzina 500+: w lipcu i sierpniu złożono w formie papierowej  i elektronicznej 23 

wnioski. 

Wypłacono świadczenia wychowawcze na łączną kwotę 2 089 117,00 zł 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej współpracuje z NS KONSULTING Sp. z o. o. w ramach projektu 

„Aktywnym być Czas II”  organizujących kursy dla osób bezrobotnych, biernych zawodowo, uczących 

się, osób niepełnosprawnych.   

Na bieżąco sporządza się  zapotrzebowania na środki finansowe, jednorazowe sprawozdania i 

informacje. 

 

VIII. W zakresie Pozyskiwania Funduszy 

 

PROGRAM „CZYSTE POWIETRZE”  

Liczba udzielonych konsultacji: 30  

Ilość złożonych wniosków: 1 

 

 

IX. W zakresie Zakładu Komunalnego w Solcu Sp. z o. o 

 

I. Realizacja zadań Gminnego Zakładu Komunalnego z siedzibą w Solcu: 

1. Remonty dróg gminnych gruntowych w ramach bieżącego utrzymania w miejscowościach: Feliksów, 

Sierakówek-Kleniew, Solec, Rogożewek, Nagodów, Krzywie, Bierzewice, Sierakówek, 

2. Remonty dróg gminnych w ramach Funduszy Sołeckich w miejscowościach: Sałki-Lipa-Ruszków, 

Strzałki-Osada, Nagodów-Rumunki, Górki II,  

3. Równanie wraz z wałowaniem dróg gminnych w miejscowościach: Zuzinów,  

4. Odławianie oraz zapewnienie opieki psom z terenu Gminy Gostynin, 

5. Prowadzenie prac porządkowych (wykaszanie) na terenach użyteczności publicznej tj. boiska, place 

zabaw, miejsca rekreacji,  

6. Utrzymywanie czystości w pasach drogowych Gminy Gostynin, 

7. Utrzymanie i konserwacja drzew oraz zieleni przydrożnej na terenie Gminy Gostynin: 



- wykaszanie poboczy w miejscowościach: Budy Kozickie - Ratajki, Łokietnica, Mysłownia, Jaworek, 

Zwoleń, Bolesławów, Podgórze, Budy Lucieńskie, Jastrzębia, Osiny, Marianów Sierakowski, Józefków, 

Gaśno, Sokołów, Zaborów Nowy, Zuzinów, Huta Nowa, Rumunki, Nagodów, Krzywie, Emilianów, 

- wycinka gałęzi i krzewów w miejscowościach: Rębów, Niecki, Bierzewice, Budy Lucieńskie, Jastrzębia, 

Sierakówek,  

8. Remont łazienek w Szkole Podstawowej w Emilianowie, 

9. Roboty remontowo-budowlane w budynkach gminnych:  

- wykonanie wentylacji grawitacyjnej w budynku w Józefkowie, 

- wykonanie sufitu w lokalu nr 24/1 w Józefkowie, 

 

II. Realizacja zadań Zakładu Komunalnego w Solcu Sp. z o.o. w likwidacji: 

1. Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach wodociągowych, 

2. Usuwanie awarii na sieciach i przyłączach kanalizacji sanitarnej, 

3. Obsługa przydomowych oczyszczalni ścieków przy budynkach gminnych w m. Leśniewice, Skrzany, 

Rębów, Miałkówek,   

4. Oczyszczanie osadników i pompowni ścieków na sieciach kanalizacji sanitarnej, 

5. Płukanie odcinków sieci wodociągowych na terenie gminy Gostynin, 

6. Wymiana uszkodzonych hydrantów na sieciach wodociągowych, 

7. Wymiana orurowania studni głębinowej na SUW w Kozicach, 

8. Wykaszanie traw na stacjach uzdatniania wody i oczyszczalniach ścieków. 

 

Do punktu 4-go.  

Rozpatrzenie „Raportu o stanie Gminy Gostynin za rok 2019”. 

1. Wystąpienie Wójta Gminy Gostynin. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w ramach tematu 

przedstawienie Raportu ja wspólnie z Panią Skarbnik postaramy się przedstawić Raport taki najbardziej 

w założeniach jakie są najbardziej istotne całość dokumentu macie Państwo dostępny zarówno na 

stronach internetu i tabletach, więc mieliście Państwo okazję bardzo szczegółowo zapoznać się z tym 

raportem. Raport przedstawia analizę roku 2019 i realizację zadań z 2019 roku, jest to bardziej 

całościowy dokument który przedstawia i analizę lat wcześniejszych, mamy analizę wyżu 

demograficznego, sytuację oświaty, jest dużo zawartych tutaj danych, ja tutaj pobielę najważniejsze 

szczegóły które chcemy przedstawić na dzisiejszej sesji z uwagi na transmisje obrad na tej sesji. 

Szanowni Państwo niniejszym przedstawiam Raport o stanie Gminy Gostynin za 2019 rok, tak jak 

wspominałem raport stanowi podsumowanie samorządu Gminy Gostynin za 2019 rok z uwzględnieniem 

perspektywy lat poprzednich, prezentuje on najważniejsze rezultaty działań Urzędu Gminy Gostynin 

oraz gminnych jednostek organizacyjnych. Jest to już drugi tego rodzaju dokument opracowany zgodnie 

z wymogami Ustawy o samorządzie gminnym. Dane w Raporcie przedstawione są w obszarach; 

demografia, zagospodarowanie przestrzenne gminy, gospodarka komunalna i ochrona środowiska, 

infrastruktura drogowa i komunalna, kultura i sport, edukacja, pomoc społeczna, bezpieczeństwo 

publiczne i ochrona przeciwpożarowa, majątek i budżet gminy, zarządzania samorządowe, komunikacja 



społeczna z uwzględnieniem polityki, programów i projektów. Raport jest wynikiem pracy pracowników 

Urzędu Gminy Gostynin oraz pracowników jednostek organizacyjnych Gminy Gostynin. za co 

serdecznie dziękuję w tym punkcie Panu Zastępcy, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, co wszystko 

pilotowała i wszystkim Kierownikom referatów i pracownikom, którzy w jakimkolwiek stopniu przyczynili 

się do opracowania tego dokumentu. Ja skupię się jeśli chodzi o dane demograficzne, mamy dane z lat 

2004-2019, gdzie przestrzeń bardzo szeroka, słupki które pokazują obszar są bardzo zróżnicowane, ale 

my zagłębimy się w te dane z przyjemnością, z zadowoleniem, że liczba mieszkańców co obserwujemy 

kierunki Polski, że liczba ludności maleje, u nas ten wskaźnik nie jest tak drastyczny, te różnice są na 

poziomie 200 osób przy skali 12 tyś. mieszkańców, w skali roku są niewielkie. Gminy wiejskie mniejsze 

często notują spadki na poziomie 500-1000 i ponad 1000 –ca mieszkańców, w związku z tym nie mamy 

tutaj powodów do obaw, liczba mieszkańców utrzymuje się.  

Przejdziemy do działu o planowaniu przestrzennym, wydajemy bardzo dużo decyzji o warunkach 

zabudowy, w ślad za tym idzie, że Starosta wydaje pozwolenia na budowę, widzimy jak przejeżdżamy 

przez tereny naszej gminy, Państwo też to zauważacie po swoich terenach, że tych budynków 

mieszkalnych powstaje sporo i jest to nasze zadowolenie i nas cieszy, że liczba mieszkańców 

drastycznie nam nie maleje, w sumie to jest bardzo szczegółowo w zakresie poszczególnych sołectw, 

nie chcę tutaj analizować bo Państwo macie te dane więc nie będę tego szeroko rozszerzał. Jeżeli 

chodzi o zagospodarowanie przestrzenne więc z planowaniem z miejscowymi planami 

zagospodarowania przestrzennego mamy objęty stosunkowo niewielki obszar z roku 2019 nie uległ 

zmianie,  to są dobre i złe kierunki, są to indywidualne w ocenie ubiegania się poszczególnych, 

indywidualnych inwestorów w zakresie rolnictwa w tej chwili przemysłowego. Plany zagospodarowania 

przestrzennego jakby skracają ścieżkę dojścia pozwolenia na budowę , a więc komplikują proces 

inwestowania, także na ten moment decyzje o warunkach zabudowy jeszcze obowiązują, jeszcze są do 

zrealizowania, myślę że nie ma potrzeby żebyśmy dalej rozwijali plan zagospodarowania 

przestrzennego gdyż w toku wcześniejszej dyskusji wiemy, że potencjalnie taki dział na potrzeby 

rolnictwa mieszkaniowego i nie tylko mamy w tych planach już opracowany bardzo dużo, zanim one się 

zmaterializowały czyli sprzedały  zostały zagospodarowane i to będzie naprawdę bardzo duży sukces 

na potrzeby gminy, opracowaliśmy pomysł zagospodarowania przestrzennego których dokumenty będą 

gdzieś na półce leżały, a nie będą się one materializowały w wykonaniu jakiś inwestycji. Póki 

zapowiadany kodeks urbanistyczny budowlany który już zapowiadano przynajmniej  od 10 lat jeszcze 

nie wchodzi i nie wejdzie i stare przepisy obowiązują. Decyzji o warunkach zabudowy wydajemy bardzo 

dużo, są miesiące, że jest około 45-50 wniosków o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, a potrzeb 

lokalizacji inwestycji w skali roku, są też dane które macie Państwo szczegółowo przedstawione, więc 

nie będę się powtarzał w ślad za dokumentem który został Państwu bardzo szczegółowo tutaj 

przedstawiony, a tylko wybrane będę chciał uszczegółowić. 

Dalej Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska w zakresie wchodzi gospodarka mieszkaniowa, 

mamy przyjęty Uchwałą nr 259/XL/2018 Wieloletni program zagospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy Gostynin na lata 2018-2022, gdzie mamy skład zasobu mieszkaniowego to wszystko 

też jest Państwu przedstawione ile mamy lokali, w jakich budynkach, są budynki typowo własnością 

gminy, niektóre współwłasnością, mamy też takich 7 budynków w różnych miejscowościach, 



szczegółowe dane macie Państwo, ale też wiemy że potrzeb w tym zakresie mamy bardzo dużo, 

sygnalizowałem to już na komisji Oświaty i spraw mieszkaniowych bo też taka intencja komisji jest 

określona, przy czym też nie ukrywam, że  chciałbym dzisiaj w sprawach różnych do Państwa wystąpić 

z wnioskiem o powołanie takiej komisji typowo szczegółowej, która będzie opiniowała wszelkie wnioski 

w sprawach mieszkaniowych. Komisja Oświaty i ona ma w rozwinięciu takich spraw mieszkaniowych 

jest typową komisją której kompetencją jest opiniowanie. Chciałbym taką komisję o węższym składzie, 

ale chciałbym i Państwa też zaprosić jako współczynnik społeczny żeby były przynajmniej 2 osoby z 

grona Państwa Radnych, czy to będą z komisji Oświaty, czy też innych komisji to Państwo zdecydujecie, 

jeszcze raz powtarzam w sprawach różnych do Państwa wystąpię, jeśli nam się dzisiaj powołać to 

będzie bardzo dobrze, do tego byśmy dołączyli 1 czy 2 pracowników bezpośrednio gminy, to byłaby 

taka węższa komisja, która zajmowałaby się wszystkimi wnioskami w sprawie przydziału lokali, zamiany 

lokali, przesunięć lokali i opinia tej komisji byłaby wiążąca i taka jest kompetencja Wójta, ale wolał bym 

posiłkować się opinią takiej komisji w każdej decyzji tak jak powiedziałem zamieniającej lokali, 

przyznającej lokali. Na razie nie mamy dużo lokali, mamy kilka lokali które potencjalnie są wolne, które 

chcielibyśmy  dokonać przesunięć, w związku z tym taka opinia komisji byłaby mi potrzebna i chciałbym 

się nią posiłkować, jeszcze raz podkreślam w sprawach różnych do Państwa w tym zakresie chciałbym 

się zwrócić. Wiecie Państwo, że jesteśmy w zakresie rolnictwa mieszkaniowego i mamy opracowaną 

dokumentację na budowę 36 lokali socjalnych w miejscowości Sokołów, są 3 bloki tak to nazwijmy 12-

sto rodzinne, na ten moment nie wychodziliśmy do Państwa z konkretną propozycją do realizacji tego 

zadania, zastanowimy się w przyszłości, czy to zadanie podejmiemy, czy w jakim kształcie podejmiemy, 

w tym zakresie potrzeby są duże. Gospodarka gruntami która jest bardzo szczegółowo omówiona, 

ogólna powierzchnia gminy jest ponad 27 tyś. ha, struktura też jest przedstawiona użytkowania w 

poszczególnych kategoriach, też macie Państwo w Raporcie przedstawiony, my dysponujemy jakie są 

zakresy posiadania naszych gruntów bezpośrednio na terenie gminy. W Raporcie macie Państwo 

przedstawione strumienie, w związku z tym każdy mieszkaniec może bardzo szczegółowo się 

zapoznać. Jeżeli chodzi o nabycie nieruchomości zasobów do gminy w roku 2019 wykupiliśmy działkę 

o powierzchni 0,25 ha we wsi Zaborów Stary na potrzeby Sołectwa Zaborów Stary – Stanisławów za 

kwotę 32.000,00zł. W bieżącym roku realizowane co wynikało ze sprawozdania w ślad za 

podejmowanymi decyzjami przez Państwa i na wniosek mój na poszerzenia dróg w miejscowości 

Choinek, na poszerzenie dróg w miejscowości Leśniewice realizowaliśmy w 2020 r. ale decyzje w tym 

zakresie podejmowaliśmy wspólnie z Państwem w 2019r. Zbycie nieruchomości w 2019r. w drodze 

bezprzetargowej o pow. 0,619 ha we wsi Kozice wraz z budynkiem mieszkalnym na rzecz 

dotychczasowego najemcy, który zgodnie z Państwa Uchwałą i na mój wniosek daliście tym najemcą 

bonifikatę w zakresie mieszkania które stanowiło własność zasobu gminnego został sprzedany na rzecz 

najemcy i w tej chwili bardzo ładnie najemca sobie realizuje zadanie inwestycyjne, odnawia sobie ten 

budynek zgodnie ze swoim pomysłem. Wypłaciliśmy też w 2019r odszkodowani na podstawie przepisów 

ustawy o gospodarce nieruchomościami dla PKP w wysokości 35885,00zł. za działkę nr 255/2 we wsi 

Sierakówek wydzieloną z przeznaczeniem pod drogę publiczną, która z mocy prawa przeszła na 

własność Gminy Gostynin. Pamiętacie Państwo te zabiegi były bardzo długie, już kilka lat o to 

zabiegaliśmy, były kongresy niezgody ze strony PKP, zgody w ogóle nie było, ponieważ był pomysł 



budowy drugiej linii kolejowej, w związku z tym PKP nie chciało się pozbywać jakiejkolwiek części działki, 

ale to był dobry moment gdzie wstrzeliliśmy się, że ta zgoda była i udało nam się, w tej chwili mamy 

połączenie drogi kategorii publicznej która łączy naszą drogę gminną od drogi krajowej do przejazdu 

kolejowego, pamiętacie Państwo też była dyskusja z PKP jak rodzaj kategorii przejazd będzie, czy 

kategoria A, B, czy D, F, której będziemy musieli zarządzać, udało się w związku z tym odszkodowanie  

wygasa z mocy obywateli uzyskaliśmy grunty na rzecz gminy, która w tej chwili stanowi drogę gminną, 

ten przejazd ma kategorię A czyli zarządzaną przez Państwo. 

W ramach Ochrony Środowiska mamy opracowany program Ochrony Środowiska na lata 2017-2020 z 

uwzględnieniem perspektywy roku 2024 oczywiście jest dostępny w referacie, jeśli Państwo jesteście 

zainteresowani. 

Program usuwania wyrobów zawierających azbest z obiektów zlokalizowanych na terenie Gminie 

Gostynin, pamiętacie Państwo przez program, który w tej chwili jest przyjęty na lata do roku 2032, czyli 

jest zgodnie z wytycznymi Unii Europejskiej czyli do 2032r. powinniśmy jako kraj pozbyć się wszystkich 

wyrobów zawierających azbest z obiektów zlokalizowanych na terenie gminy. Zaawansowanie tego 

programu na ten moment ja oceniam, że jest stosunkowo niewielki w stosunku do tego jaki mamy 

zlinearyzowany, ale to nie wiąże się z tym, że my jesteśmy może mało aktywni, to się wiąże również z 

tym po drugiej stronie właściciel obiektu, który posiada dach z wyrobów azbestowych musi mieć środki 

na to żeby zamienić to. To co my przy udziale Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej staramy się pozyskać się ze wszystkich tych programów i wychodzimy z propozycją 

na wniosek mieszkańców, dotyczy tych obiektów których właściciele mają środki na dach zastępczy, bo 

to nie polega na tym żeby zdjąć i z utylizować, ale trzeba to czymś to przykryć. Na ten moment nie ma 

środków pomocnych dla właścicieli nieruchomości zarówno ze strony Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska, ani z naszej strony jako gminy, do tej pory z taką propozycją nie występowałem i 

nie przewiduję żeby w najbliższym czasie wystąpić z taką propozycją, być może w 2030r. będzie zbliżał 

się koniec programu i mam nadzieję, że z Funduszu Narodowego, czy Wojewódzkiego które będą 

rozszerzały tą propozycję żeby ten program jak najszybciej się zrealizować. To co w tej chwili możliwe 

staramy się pozyskać sami i tematem się zajmiemy. W dalszych dokumentach Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Gostynin został przyjęty uchwałą z 2016r., w tej chwili mówimy o 

odnawialnych źródeł ciepła, są też programy Czyste Powietrze które przedstawiłem Państwu w 

sprawozdaniu gdzie temat realizujemy wspólnie z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i na 

wniosek mieszkańców jest  pracownik wyznaczony gdzie mieszkańcom w tym zakresie stara się 

pomagać, jeżeli my w swoim budżecie w perspektywie czasowym znajdziemy fundusze i dojdziemy do 

przekonania aby mieszkańcom pomóc z budżetu, to z taka propozycja wyjdę do Państwa, natomiast na 

ten moment mamy tyle zadań inwestycyjnych z innych zakresów, że z taką propozycją do Państwa na 

razie nie wychodzę, staramy się korzystać z tych środków pomocniczych zewnętrznych, czy to jest 

Narodowy Fundusz, czy Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska. 

Kolejny program Opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Gostynin, też na przestrzeni tych kilku lat, pamiętacie Państwo, szczególnie Ci Państwo 

którzy są Radnymi trochę więcej niż 1 kadencje dużą część środków wydawaliśmy na ten program, gdy 

mieliśmy podpisaną umowę ze Schroniskiem, każdy piesek bezdomny który był wyłowiony trafiał do 



schroniska i płaciliśmy ogromną kwotę, początkowo to były tzw. psi-biegi, potem określono stawkę za 

cały rok, w tej chwili w roku 2019 to już są znacząco mniejsze środki które wydajemy. Jest to działanie 

tego programu, które przyjęliśmy, tych propozycji, a zarówno myślę że świadomość społeczna też 

troszeczkę poszła do przodu i społeczeństwo myśli o tym, aby bezmyślnie nie rozmnażać zwierząt, bo 

potem nie wiadomo co z tym potomstwem czy to będzie psa czy kotki co dalej z tym zrobić. Tak więc 

ten program, który wdrożyliśmy już wcześniej, że coraz mniej mamy zgłoszeń psów bezdomnych 

którymi w tej chwili zgodnie z umową odławia nam Zakład Komunalny w Solcu, a my przekazujemy to 

do schroniska Psiakowo. Skupiliśmy się w tej chwili w tym programie dużo, też w sprawozdaniu  

Państwu przedstawiłam na kastracji i sterylizacji zwierząt, gdzie dopłacamy do tych zabiegów 50% i to 

jest bardzo istotne bo bardzo dużo mieszkańców naprawdę z tego korzysta, zgłaszają się chętni i mamy 

bardzo dużo adopcji zarówno piesków, czy kotki, kotków, które są poddane zabiegowi i potem ktoś 

weźmie drugiego, trzeciego kotka czy pieska bez jakiejkolwiek odpłatności. Dalej w Ochronie 

Środowiska sprawy związane z zezwoleniem na usunięcie drzew, jest taki referat który się tym zajmuje 

jest to Pani Katarzyna Grabowska, która szczegółowo się tym zajmuje, tutaj też nie robimy żadnych 

problemów w tym zakresie, staramy się wychodzić na przeciw potrzebom mieszkańcom i oczekiwaniom 

społeczeństwa. 

Dalej Gospodarka Wodna, mamy w tej chwili 4 rok suszy, gdzie dotyczy nasz cały Kraj, nie dotknęło to 

tylko naszej gminy, ale znacznej części naszego kraju. W 2019r. mieliśmy 516 wniosków suszowych, 

wszystkie wnioski zostały rozpatrzone poprzez komisję powołaną przeze mnie, sam w tej komisji 

uczestniczyłem, staraliśmy się szczegółowo do każdego gospodarstwa dotrzeć i zgodnie z wytycznymi 

zawartymi z programu Rządowego, gdzie do Wojewody zostały wysłane, my ze swojej strony staraliśmy 

się wykonać z należytą staralnością. Obserwujemy od dłuższego czasu, od przynajmniej 4 lat, że 

głęboki deficyt wody, to deficyt zarówno z zbiornika wody stałej bezodpływowej gdzie są w rzekach 

zlokalizowane na terenie naszej gminy, w jeziorach, w tych oczkach wodnych. Jest też program tzw. 

Małej retencji ogłoszony przez Rząd Mateusza Morawieckiego i w tej chwili  jest realizowany, 

zachęcamy Państwa, jak macie Państwo grunty to można skorzystać, z tego co ja ostatnio rozmawiałem 

z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska to poziom wykorzystania jest już sięgający do 60%, 

co było na lata 2020 - 2022, jeżeli ktoś ma jakieś potrzeby to zachęcam do skorzystania, bo te środki 

szybko się skończą. Mówimy bo małej retencji zarówno na gruntach rolnych jak i również małych 

oczkach wodnych, uregulowania spraw melioracyjnych, ale tez mówimy o tzw. Program Moja Woda 

czyli mówimy o retencji z wód opadowych na naszych siedliskach, nie możemy retencje małe gromadzić 

wodę z naszych dachów, utwardzeń, chodników to też jest bardzo dobry  program  w którym można do 

6 tyś zł. skorzystać z dofinansowania, czy w poziomie dofinansowania 80% czyli maksymalnie 

zarezerwowane jest ponad 6 tyś. zł, czyli dostajemy refundacje w wysokości 5 tyś, zł. To są zarówno 

zbiorniki podziemne które mają deszczówką za dachów gromadzić, którą później możemy 

wykorzystywać na podlewanie naszych trawników, terenów zieleni, czy ogródków działkowych. Jest to 

bardzo szeroki, martwy program, w piątek rozmawiałem z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 

Środowiska, z Panią która się tym zajmuje, są to wnioski które nie są skomplikowane, nie wymagają 

dużej dokumentacji przygotowawczej, więc zachęcam do skorzystania. Kolejne mamy tematy 

Gospodarka ściekowa, ja tak pokrótce, też Państwo macie w przedstawione w Raporcie, jeśli chodzi o 



stopień analizowania naszej gminy, jest to stosunkowo niewielki, mamy w tej chwili sieci kanalizacyjnej 

tylko 42 km, w porównaniu z inną gminą  gdzie ma bardziej zwartą zabudowę to taka długość sieci 

wodociągowej robi wysokie koszty utrzymania, w porównaniu z sąsiednią siecią wodociągową tylko 42 

km sieci kanalizacyjnej tj,  w skali co daje nam do myślenia na kolejne lata bardzo dużo, że mamy w 

tym zakresie do rozwiązania przed sobą, bo w ślad za tą naszą  zgodą jak dostarczymy do jakiejkolwiek 

miejscowości powinniśmy wybrać ścieki żeby ta gospodarka prowadzona była należycie.  

To są drogie inwestycje, ponieważ sieci wodociągowe nie są takie drogie, za to sieci kanalizacyjne są 

niestety bardzo drogie i jeśli chodzi o wydatki inwestycyjne to mamy naprawdę wiele do zrobienia i wiele 

do szukania środków nadzwyczajnie, one muszą być po stronie zewnętrznej do pozyskania, ale też 

wymagania zaangażowania naszych własnych środków. Oczywiście jeśli chodzi w zakresie sieci 

wodociągowych na dzień dzisiejszy, z tego co kojarzę to mamy 12 projektów gotowych do zrealizowania, 

z opracowaniem i pozwoleniem na budowę, które musimy na przestrzeni przyszłego roku, kolejnego 

roku i na przestrzeni 2-3 lat, bo mamy pozwolenia na budowę tak w zakresie gospodarki kanalizacyjnej 

też mamy zadanie które na ten moment gdzie wycofaliśmy się z budowy  kanalizacji w Zaborowie 

Starym, a jednocześnie zaczynamy budowę kanalizacji w miejscowości Gorzewo Kruk, tych też nie 

pominiemy i też będzie trzeba zrealizować i kolejne miejscowości, szczegóły sygnalizuje tutaj wszystkie 

miejscowości rozbudowy kanalizacji w Klusku, Białym, Antoninowie, w tych miejscowościach które 

przebiegają bezpośrednio do linii jeziornych żebyśmy mogli się szczycić w kolejnych latach pasem 

czystości jezior naszych, że ścieki które powstają czy to na działkach bezpośrednio mieszkalnych, czy 

to na rekreacyjnych ścieki powstające na tych działkach były odebrane i doprowadzone do oczyszczalni 

ścieków, a nie koniecznie wywożone przy pomocy wozów asenizacyjnych, od tego mamy też 

porównanie jaki jest zakres wywożonych ścieków kanalizacyjnych. Jeśli dalej chodzi o Drogi to 

doskonale Państwo wiecie, że generalnie dróg mamy ponad 350km, z tego dróg publicznych, w kategorii 

dróg publicznych mamy 120km, reszta to są drogi tzw. wewnętrzne, ale z tych 120 km dróg publicznych 

dróg asfaltowych na ten moment mamy 44% dróg publicznych nie mówię o wszystkich, też przed nami 

jest bardzo duże wyzwanie, robimy co roku sporo w mojej ocenie jak i Państwa ocenie, ale nie tylko 

drogi, mamy inne zadania, inwestycje. które realizujemy z zakresu gospodarki wodno - ściekowej, 

kanalizacyjnej to i tak co roku tych dróg robimy sporo i nie ma takiego roku na przestrzeni kilkudziesięciu 

lat żebyśmy nie realizowali żadnego paru kilometrowego zakresu. Tak samo w 2019r, zrealizowaliśmy 

za kwotę 1.550mln. zł., zrealizowaliśmy w 2019r, potężne zadanie z zakresu gospodarki wodnej tj, 

modernizacja stacji uzdatniania wody na kwotę 2.300mln. zł., stacji uzdatniania wody na terenie Gminy 

Gostynin mamy aż 10 zmodernizowanych na ten moment, a z prawdziwego zdarzenia to mamy 

Sieraków i Lucień. W Józefkowie mamy drugą studnię co znacznie poprawiło pracę stacji, ale w zakresie 

samej stacji uzdatniania wody mamy wiele do zrobienia. W tej chwili oddam głos Pani Skarbnik. 

Z-ca Skarbnika Iwona Rosiak: szanowni Państwo sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 

2019 to te dane są połączone z Raportem, one znalazły swoje odzwierciedlenie w sprawozdaniach 

budżetowych, finansowych, w sprawozdaniach które już Państwo dostaliście i zapoznaliście się. Jeżeli 

chodzi o dochody w roku 2019 to na plan 53.047.073,78zł, i zostały wykonane 53.138.798,67zł, 

wykonanie stanowiło 100,17%. Jeżeli chodzi o dochody bieżące zostały one wykonane w kwocie 

52.635.317,23zł, jeżeli chodzi o dochody majątkowe w kwocie 503.481,44zł. Największy udział w 



strukturze dochodów miały dotacje, była to kwota 19.845.523,30zł, i te dotacje stanowiły 37,35% 

wykonanych dochodów ogółem. Drugie miejsce zajmują subwencje wyrównawcza, oświatowa w kwocie 

18.844.685,00zł, subwencje stanowiły 35,46% wykonanych dochodów ogółem. Kolejne miejsce zajmują 

podatki i opłaty lokalne, które stanowiły 12,79%,  a także udziały we wpływach z podatku dochodowego 

od osób fizycznych i prawnych, tutaj wykonanie tych udziałów było 13,29% w dochodach ogółem. Teraz 

skupię na dochodach podatkowych, bo myślę że Państwa interesuje jakie było wykonanie; udziały we 

wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych, wykonanie nastąpiło w kwocie 85.113,61zł, 

udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych wykonana kwota 6.979.290,00zł, 

podatek rolny wykonana kwota 729.483,26zł, podatek od nieruchomości 3.857.246,20zł, podatek leśny 

wykonanie 260.435.05zł, podatek od środków transportowych 291.824,20zł, podatek dochodowy od 

osób fizycznych i opłacenie w formie karty podatkowej kwota 34,97zł, podatek od czynności 

cywilnoprawnych kwota 512.491,74zł, wpływy z opłaty skarbowej 241.68,50zł i wpływy z opłaty 

eksploatacyjnej 2220,00zł. Jeżeli chodzi o stopień obliczenia górnych stawek podatku za 2019r, bo te 

stawki jeżeli chodzi o podatek rolny, podatek od nieruchomości to one corocznie są ustalane przez 

Państwa w kwotach niższych niż urzędowych, to tutaj skutki tych obniżonych stawek wyniosły kwotę 

1.148.009,28zł, jak to było w podatkach; w podatku rolnym mamy kwotę 206.459,88zł, w podatku od 

nieruchomości 744.056,40zł i w podatkach od środków transportowych 196.485,00zł. Skutki 

udzielonych ulg i zwolnień odliczone za 2019r wyniosły ogółem kwotę 41.959,90zł i tutaj mamy w np. 

podatku od nieruchomości była to kwota 38707,90zł i w podatku od środków transportowych kwota 

3252,00zł. Jeżeli chodzi o skutki decyzji wydanych przez Pana Wójta, bądź umorzenia zaległości 

podatkowej, to ogółem kwota za 2019r. wyniosła 13.973,80zł z czego 3403,50zł dotyczyło podatku 

rolnego, 10370,80zł dotyczyło podatku od nieruchomości, 199,50 zł dotyczyło podatku leśnego. Jeżeli 

mówimy o wykonaniu dochodów budżetowych wg. działów klasyfikacji budżetowych to pierwsze miejsce 

zajmuje dział Różne rozliczenia jest ponad 19mln.zł i w tym dziale znajdują się omawiane wcześniej  

m.in. subwencje, kolejne miejsce to są Dochody w dziale Rodzina w tej chwili dotacje na zadania 

zlecone z zakresy wypłaty świadczeń  rodzinnych, funduszu alimentacyjnego, a także świadczeń 500+, 

kolejne trzecie miejsce to są Dochody od osób prawnych i od osób fizycznych i innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z podatkami, które stanowią kwotę prawie 

13mln, zł, czwarta pozycja tj. Pomoc społeczna i też dotacje na zadania własne Gminy z zakresu 

Pomocy społecznej - to są najważniejsze źródła dochodowe. Jeżeli chodzi o kwoty ogólne na 1 

mieszkańca to dochód w 2019r, wyniósł 4423,81zł. Muszę tutaj powiedzieć, że na przestrzeni ostatnich 

3 lat widzimy tendencje wzrostową, czyli corocznie ten dochód przypadający wypracowany na 1 

mieszkańca wzrasta, podobnie jak i dochód własny na 1 mieszkańca. Jeżeli chodzi o wydatki to plan 

wydatków budżetu Gminy na 2019r, wyniósł 57,057.176,83zł, realizacja wydatków wyniosła 

52.476.215,28zł, co stanowi 91,97% planu. Główną pozycją w strukturze wydatków budżetu są wydatki 

bieżące, które stanowiły 90,04% i tutaj szczególnie zaznaczają się wydatki na wynagrodzenia i składki 

od nich naliczane, wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych. Jeżeli chodzi o udzielone dotacje 

na zadania bieżące stanowiły one dochód w 2019r, 2,88%, zaś wydatki na obsługę długu wyniosły 

0,07% wykonanych wydatków. Jeżeli chodzi o wykonanie wydatków w zakresie poszczególnych działów 

klasyfikacji budżetowej to tutaj największy udział wydatków przypada na Oświatę i wychowanie 32,77% 



ogółu wydatków, dalej na dział Rodzina tak jak mówiłam wcześniej na wypłatę świadczeń rodzinnych, 

świadczeń alimentacyjnych, świadczeń 500+, jest to udział 31,05%, kolejne miejsce zajęły wydatki w 

zakresie Rolnictwo i łowiectwo tutaj związane były z wydatkami majątkowymi dotyczącymi budowy 

kanalizacji, sieci wodociągowych, kolejne miejsce zajmuje Transport i łączność czyli wydatki związane 

na działania związane z remontami i przebudowaniami dróg gminnych jak również znacząca pozycja w 

wydatkach jak Administracja publiczna 8,01%. Jeżeli chodzi o wydatki budżetu Gminy które przypadają  

na 1 mieszkańca to wynoszą one w 2019r 4368,65zł. W 2019r, Gmina Gostynin nie zaciągała żadnych 

kredytów, ani pożyczek, wprowadzone zostały wolne środki w kwocie 999252,00zł. Jeżeli chodzi o 

rozchody, czyli spłaty zaciągniętych wcześniej zobowiązań w postaci kredytów i pożyczek to Gmina w 

2019r spłaciła 1.131mln.zł, swoich zobowiązań. Zadłużenie Gminy Gostynin na dzień 31.12.2019r 

wynosi 1.512.000,00zł co stanowi 2,85% wykonanych dochodów ogółem, czyli widzicie Państwo że tutaj 

zadłużenie Gminy jest naprawdę bardzo niskie. W tym roku 2020 od spłaty pożyczek i kredytu mamy 

zaplanowaną kwotę 657tyś, zł. Wskaźnik łącznej kwoty spłaty zobowiązań wyniósł w 2019r 2,4% przy 

dopuszczalnym wskaźniku spłaty zobowiązań wynoszącym 11,80%.Ja na komisji Budżetu omawiałam 

z Państwem, że od 2014r zgodnie z zapisami ustawy o finansach publicznych praktycznie każda Gmina 

wypracowuje swój własny wskaźnik możliwości zadłużania się i spłaty zobowiązań, więc  tutaj widzimy, 

że w 2019r, przy dopuszczalnym wskaźniku 11,8% spłaty nasze wyniosły 2,4% czyli wszelkie relacje 

które są konieczne dla nas zostały spełnione. w 2019r, 55 sołectw złożyło wnioski na realizację 

przedsięwzięć w ramach środków  wyodrębnionych w budżecie na fundusz sołecki, jeżeli chodzi o 

realizację przedsięwzięć w ramach funduszu sołeckiego, może tutaj nie będę poszczególnymi 

sołectwami omawiała, Państwo macie to zawarte w Raporcie i przedstawione w tabeli, gdzie pięknie 

widać jakie to zadania poszczególne sołectwa realizowały i w jakim stopniu je wykonały, ale powiem 

tylko tak ogólnie, ze na kwotę 877831,07zł, wykonano zadania w ramach funduszu sołeckiego wyniosło 

876393,82zł, stanowi to 99,46%. Możemy powiedzieć, że fundusze sołeckie prawie że w 100% zostały 

wykonane, na co sołectwa przeznaczały swoje środki, przede wszystkim na drogi publiczne gminne, na 

remonty i na przebudowę, kolejna pozycja to były remonty, modernizacje świetlic wiejskich jak również 

3 pozycja to gospodarka gruntami i nieruchomościami, czyli zakupy działek, realizacja placów zabaw, 

siłowni zewnętrznej, czyli to są kierunki jakie sołectwa widzą, że należy tutaj wydatkować środki, na co 

je przeznaczać tak aby zaspakajać potrzeby wszystkich mieszkańców. Jeżeli chodzi o zadania 

inwestycyjne, które były realizowane w 2019r, Pan Wójt już częściowo omawiał, ja tylko przybliżę jakie 

to kwoty zostały wydane w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej i tam gdzie mamy sieci 

wodociągowe, oraz stacje uzdatniania wody tutaj mamy wydaną kwotę 2.823.091,08zł, taka 

sztandarowa inwestycja roku ubiegłego to była przebudowa i rozbudowa stacji uzdatniania wody w m. 

Lucień, Pan Wójt już wspominał o tym, że to była kwota wydana 2.357.403,45zł, ale również rozbudowa 

sieci wodociągowej w Bolesławowie, Miałkówku, Nowej Wsi, Gaśnie, Zaborowie Starym, Sokołowie i w 

Bielawach. Kolejne zadanie inwestycyjne dotyczyły przebudowy dróg gminnych i tutaj ogółem została 

wydatkowana kwota 1.551.257,39zł, przebudowywane były drogi  w m. Gorzewo, Halinów, Jastrzębia, 

Stefanów, Legarda - Podgórze, Leśniewice, Marianów Sierakowski, Budy Lucieńskie, Helenów, 

Dąbrówka, Bolesławów i Białotarsk. W ramach gospodarki nieruchomościami została wydatkowana 

kwota 176.041,79zł, i tutaj wykonano wymianę pokrycia dachowego na budynku mieszkalnym w m. 



Lucień, ale również wykonano szereg zadań w ramach funduszy sołeckich, a więc zakup urządzeń 

zabawowych, zakup altany, zakup zjeżdżalni, wykup gruntów miało miejsce w m. Zaborów Stary jak 

również urządzeń siłowni plenerowych, przebudowa i zmiana sposobu użytkowania lokalu punktu 

aptecznego z przeznaczeniem na lokal biblioteki gminnej w m. Lucień. Jeżeli chodzi o Straże o 

bezpieczeństwo publiczne i ochronę przeciwpożarową wydatkowano kwotę 55.559,99zł, są to same 

wydatki majątkowe Gminy, nie mówimy tutaj o bieżących i tutaj zakupiono, dofinansowano zakup 

używanego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Skrzanach, jak również zakupu 

używanego lekkiego samochodu ratownictwa technicznego dla OSP w Sierakówku i zakupiono sprzęt 

ratowniczy dla OSP w Sierakówku. Jeżeli chodzi o dział Oświata wydatkowano w zakresie wydatków 

majątkowych kwotę 29.524,38zł, tutaj zakupy dotyczyły zakupu monitorów interaktywnych w SP w 

Sokołowie, Zwoleniu, zakup kserokopiarki dla SP w Białotarsku,  czy też wykonanie dokumentacji na 

budowę kładki przez rzekę na terenie szkoły w Lucieniu. Jeżeli chodzi o Świetlice to tutaj wykonana 

kwota wydatków majątkowych stanowiła 189.753,41zł, i tutaj również w ramach funduszy sołeckich były 

wykonywane przebudowy świetlic wiejskich w Leśniewicach, budowa instalacji wraz z montażem kotła 

w świetlicy w Zaborowie Nowym, termomodernizacja budynku świetlicy w Skrzanach, budowa instalacji 

c.o. wraz z montażem pieca w sołectwie Dąbrówka, budowa świetlicy wiejskiej w Bierzewicach i 

wymiana pokrycia dachowego na budynku gminnym, w którym mieści się GCKiTW w Białem.  

Kolejny dział 926 czyli Kultura fizyczna tutaj wydatkowano kwotę 79.142,11zł, m.in. na rozbudowę 

boiska i placu zabaw w Sokołowie, przebudowę boiska sportowego przy SP w Białotarsku i budowę 

boiska sportowego przy SP w Sokołowie. Jeżeli chodzi o współpracę z samorządami, w roku ubiegłym 

Gmina Gostynin przekazała kwotę 90.000,00zł, na współpracę z Powiatem Gostynińskim na odnowę 

nawierzchni drogi powiatowej nr 1423W Leśniewice w kwocie 40.000,00zł i przebudowę - modernizację 

odcinka drogi powiatowej nr 1410W Solec - Zaborów Nowy w m. Rybne i Baby Górne kwotę 50.000,00zł. 

Jak Państwo orientujecie się w tym roku Gmina Gostynin ma zaplanowane dla Powiatu Gostynińskiego 

kwotę ponad 500.000,00zł, jeżeli chodzi o współpracę w zakresie dróg powiatowych. Jeszcze może 

przybliżę pewne dane na temat Majątku Gminy, na koniec roku 2019 wartość majątku Gminy Gostynin 

wyniosła 68,54 mln. zł. Jeżeli chodzi o grunty to mamy wartość 12.215.735,66zł, jest to wartość, mówimy 

brutto, netto, dlatego że grunty nie podlegają amortyzacji  i kolejne grupy majątkowe budynki, lokale i 

obiekty inżynierii lądowej i wodnej kwota 54.632.100,25zł, urządzenia techniczne i maszyny 

453.103,21zł, środki transportu 113.566,53zł, inne środki transportu 43.631,60zł i środki trwałe w 

budowie 712.270,80zł. Myślę, że to są takie zasadnicze i podstawowe informacje dla Państwa, jeżeli 

chodzi tutaj o rachunek zysków i strat jednostki to chcę również powiedzieć, że widzimy tendencję 

wzrostową, nas to nie dziwi, bo skoro wzrastają wydatki, wzrastają jednak i koszty utrzymania.  

Dziękuję bardzo. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: bardzo dziękuję Pani Skarbnik za szeroką informację 

finansową, ja też chciałem Państwa uprzedzić bo to nasze wystąpienie tj. nie tylko Raport o stanie 

Gminy, ale tj. Sprawozdanie z wykonania Budżetu za 2019r, sprawozdanie finansowe, ja tylko odniosę 

się do 3 tematów które warte są poruszenia, jeśli chodzi o sprawy edukacji i stan edukacji jeśli chodzi o 

stronę finansową, tj. temat z którym zbliżamy się już od paru lat i dyskutujemy, jest to temat dość 

wrażliwy z którym przyjdzie nam się zbliżyć z uwagi na wyzwania typowo finansowe, chciałem krótko, 



parę liczb chcę Państwu zasygnalizować. Wiecie Państwo doskonale, że mamy 8 szkół podstawowych, 

które funkcjonują na terenie Gminy Gostynin, nie będę przytaczał nazw bo doskonale Państwo wiecie, 

kwota subwencji oświatowej na 2019r, wg. finansowego standardu łącznie wynosi 5568,00zł, co daje 

nam subwencje całoroczną 9.706.885,00zł, a wydatkowaliśmy w 2019r, na funkcjonowanie całej oświaty 

16.659.353,00zł, macie Państwo to dokładnie w Raporcie, czyli subwencja pokrywa nam koszty 58,27% 

całego zadania związanego z prowadzeniem Oświaty. Jest to potężne wyzwanie z którym się 

zmierzamy od szeregu lat, ale możemy się szczycić że na przestrzeni tych ostatnich lat nie 

dokonywaliśmy żadnych radykalnych zmian jeśli chodzi o funkcjonowanie szkół. Szkoły nadal 

funkcjonują jako 8-mo klasowe i rok szkolny 2020/2021 również w takiej strukturze rozpoczną. We 

wrześniu 2019 mieliśmy 1051 uczniów, wiecie Państwo, że w ostatnich latach też uruchomiliśmy 5 

punktów przedszkolnych to też jest nasz taki wspólny nasz sukces, wychodziłem do Państwa z 

propozycją, Państwo akceptowaliście to pod wpływem finansowym, tak więc 5 punktów przedszkolnych 

na terenie Gminy Gostynin działa, także możemy ze stałą odpowiedzialnością powiedzieć, że trzy, 

cztero, pięcio latkowie, w większości są objęci naszym działaniem i rodzice tych dzieci mają możliwość 

umieszczenia swoich pociech w naszych punktach przedszkolnych, w naszych szkołach, w różnej 

formie jakiej to nie działa. Szczegółowe dane jak to się przedstawia, jeżeli chodzi o poszczególne szkoły 

koszty są różne, rozpiętość jest w granicach powiedzmy 3,5 - 4 tyś, zł, to wynika oczywiście z liczby 

uczniów uczęszczających do danej szkoły. Zatrudnialiśmy w 2019r, 191 nauczycieli na 136 etatach, 

część nauczycieli była w jakiej tam części zatrudniona. Dane pokazują dobitnie, że w tej chwili 

subwencja oświatowa nie wystarcza nam na pokrycie płac i pochodnych zarówno nauczycieli jak i 

obsługi, a gdzie mówimy o pozostałych kosztach związanych z utrzymaniem budynków, z remontami 

budynków, z dowozem i jeszcze wieloma innymi zadaniami, które nas w tym zakresie czekają. Sprawa 

Oświaty umówiliśmy się z Państwem, że już po Raporcie, po przyjęciu tego Raportu szczegółowo 

zajmiemy się dyskusją jeśli chodzi o analizę oświaty, jakie podjąć kierunki działań w tym zakresie, 

żebyśmy mogli wygospodarować środki na inwestycje o czym Pani Skarbnik tutaj wspomniała. Jeśli 

chodzi o zadłużenie to Pani Skarbnik już sygnalizowała, ja nie chcę przytaczać, naprawdę mamy na 

przestrzeni lat rekordowe niskie zadłużenie, to też jest powód, którym możemy się szczycić.  

Drugi temat, który chciałbym też poruszyć, który w tym  Raporcie Gminy powinien zostać szczegółowiej 

omówiony, jest z nami Pani Kierownik referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi, ale nie będę jej już 

angażował, to też dane szczegółowo znamy, sygnalizowałem Państwu już na poprzedniej sesji i 

przedstawiałem sprawozdanie na 30 czerwca, jest to sprawozdanie zatrważające, w tej chwili te dane 

na sprawozdanie na 31 lipca, ono jeszcze jest gorsze, jeszcze bardziej mało optymistyczne dane, ale 

to mało optymistyczne nie z naszego działania, tylko ze strumienia śmieci jakie niestety z naszej Gminy 

płynie. Nasze szacunki nie tylko że były trafione, ale wręcz są one jeszcze nie doszacowane, nie 

spodziewałem się, uważałem że daliśmy sobie rezerwę i w tych szacunkach spokojnie się zmieścimy. 

Te dane, które są na 31 lipca 2020r, to są zatrważające, ponieważ praktycznie mamy wykorzystane 

ponad 60%, tego limitu rocznego, a przed nami jeszcze 5 m-cy. Licencja tego sprawozdania jest to że 

o obniżeniu stawki na ten moment nie możemy mówić, wręcz będziemy mocno się zastanowić z Panią 

Skarbnik z jaką propozycją do Państwa wyjść w m-cu listopadzie, grudniu, gdzie będzie trzeba za 

strumień śmieci zapłacić, a te opłaty które mieszkańcy wnoszą niestety  tego nie pokryją, więc  z taką 



przyjemnością i z satysfakcją pragnę zasygnalizować, że odpłatność mieszkańców z m-ca na m-c 

wzrasta o ile na początku był taki jak to nazwać stroszenie się mieszkańców i unikali tych opłaty, w tej 

chwili uzupełniają i procent ściągalności w całości tak to  nazwijmy rośnie, 85% a może być może i 

więcej osiągniemy, pamiętacie Państwo przy tej kalkulacji my tak zakładaliśmy, że 85% ściągalności 

będzie czyli większość naszych szacunków w tym zakresie pokrywa się i będzie trafione, a strumień i 

tak jest jeszcze bardzo wysoki. To jest temat w którym oczywiście w Raporcie pragnę zasygnalizować, 

że to co obiecaliśmy mieszkańcom, w toku dyskusji z Państwem, że tym tematem zajmiemy się 

bezpośrednio i oczywiście takie działania są podjęte w zakresie przygotowania czysto papierowego tak 

to nazwijmy, czyli niezbędnych pozwoleń itd, i technicznie którymi zajmuje się Pan Andrzej Szyszka 

Dyrektor Zakładu Komunalnego już szuka w tej chwili ofert jeśli chodzi o ewentualne kupno samochodu, 

pojazdów które temu celowi by służyły,  między innymi dzisiaj jest jeden z punktów  uchwały zmieniającej 

budżet jest też taka nasza prośba do Państwa, którą omówimy przy okazji zmian w budżecie, chcemy 

pozyskać działkę na poszerzenie tej istniejącej działki Zakładu Komunalnego w Solcu po to, żeby tą 

bazę  spokojnie można było ją rozbudować inaczej ją zlokalizować, tj. też temat który ją sfinalizuje, jest 

to bardzo ważny z którym musimy się zmierzyć i te nasze propozycje naprawdę idą w tym kierunku aby 

ten temat ogarnąć, my robimy wszelkie starania, mówimy iż od 1 stycznia bezpośrednio zająć się, 

jeszcze raz chcę publicznie powiedzieć w ramach Raportu, mówiłem to na spotkaniach w m-cu 

listopadzie, w grudniu ubiegłego roku, że nie obiecywałem Państwu, mieszkańcom że będzie taniej, 

będzie fajnie jeśli utrzymamy stawkę, w tej chwili już zagrożona jest ta stawka 28zł.  co mówiłem w 

sprawozdaniu, gdy my się tym zajmiemy to też nie gwarantuje, ze to będzie naprawdę dużo, dużo taniej, 

że zejdziemy do 21-22zł. Będzie bardzo fajnie, jeśli uda nam się utrzymać tą stawkę 28zł. Ministerstwo 

Klimatu w ubiegłym tygodniu wreszcie odezwało się co to ja Państwu zapowiadałem kilka m-cy temu, 

że takie spotkania w ramach Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej, w której jesteśmy 

członkiem, podczas konwentu Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów województwa Mazowieckiego w 

którym ja też uczestniczyłem, jestem w zarządzie, czy poszły Apele do Ministerstwa Klimatu, że ta 

ustawa musi być zmieniona i wtedy Minister Klimatu zapowiadał nową ustawę. W ubiegłym tygodniu 

Wice-Minister Klimatu odezwał się, konferencja prasowa była, jeżeli ktoś z Państwa się zainteresował 

to taka konferencja prasowa odbyła się na której są zapowiedziane szeroko idące zmiany które mają 

spowodować obniżenie, albo przynajmniej zatrzymanie wzrostu tej stawki opłat za odpady komunalne, 

tak więc to jest też temat bardzo wiążący w Raporcie powinien być zasygnalizowany i stąd też moje 

takie rozwinięcie. Kolejny temat też taki bardzo ważny w Raporcie, który na pewno będzie 

odzwierciedleniem pytań w sprawie budowy budynku siedziby Urzędu Gminy, tak jak najbardziej, jeśli 

potwierdzą to wszystkie nasze działania zbliżają ku temu, żeby tą budową fizycznie, technicznie się 

zająć już wiosną 2021r, to co na etapie uzgodnień projektu rozmawialiśmy z Państwem, że końcówka 

2022r, może wiosną 2023r, żebyśmy mieli już nową siedzibę. Taki projekt i dokumentacje bardzo 

dynamicznie się opracowuje, mamy kontakt z projektantem bardzo częsty, tutaj jesteśmy z tego tytułu 

bardzo zadowoleni, myślimy że terminy tutaj nie padną. Sygnalizowałem też Państwu, że zwróciliśmy 

się do Kancelarii Premiera o możliwość rozpatrzenia jakiegoś finansowania, ale nie chcę rozwijać 

tematu bardziej szczegółowo, poczekajmy na odpowiedz w tym zakresie. Wiecie Państwo, że już 

realizujemy sale gimnastyczną w Sierakówku, inwestycja została rozpoczęta, jest to w tej chwili na 



etapie ław fundamentowych, fundamentów, w tej chwili tempo tego zaawansowania nas nie końca 

satysfakcjonuje, mamy pewne uwagi, liczyliśmy na większe zaangażowanie, ale ze strony wykonawcy 

mamy obietnice, że po zrealizowaniu innej sali którą ma w zakresie przystąpi do takiego bardziej 

dynamicznego realizowania tej sali, też myślimy że tak 2021r, we wrześniu, lub krótko po wrześniu ta 

inwestycja nam się uda zrealizować.  Temat współpracy z samorządami i innymi jednostkami, które 

zasygnalizowała Pani Skarbnik też tutaj chcę troszkę rozszerzyć, podkreślić, od paru lat z Powiatem 

Gostynińskim dynamicznie współpracujemy, rok 2019 może nie był aż tak bardzo dynamicznym  bo tam 

była kwota 90tyś, zł, ale się zrealizowało pewne zadania które przynoszą zadowolenie mieszkańców, 

na ten rok proponowałem już w tej chwili w ostatniej zmianie to było 556 tyś, zł, dotacji ze strony naszego 

budżetu do dróg powiatowych to są już pewne odcinki zrealizowane było i jest zadowolenie 

mieszkańców, dzisiaj proponujemy kolejne pieniądze. Cieszy nas w tej chwili oczywiście współpraca z 

Lasami Państwowymi, dlatego  bardzo się cieszymy, jest dziś z nami Pan Jecek Liziniewicz Nadleśniczy 

Nadleśnictwa Gostynin mamy już zrealizowaną 1 inwestycję wspólną trójstronną, tj. porozumienie 

między Lasami Państwowymi, Powiatem i Gminą Gostynin, ładny odcinek zrealizowaliśmy drogi 

powiatowej w Krzywiu i przedmiotem dzisiejszej sesji i zmianie uchwały budżetowej jest nawiązanie 

współpracy kolejnej już bezpośrednio naszej Gminy z Lasami Państwowymi, tutaj poproszę Pana Jacka 

Liziniewicza i będziemy realizowali wspólnie kolejną drogę, tym razem drogę gminną przy udziale 50% 

na 50%, nas takie działania bardzo cieszą, tak jak powiedziałem to służy naszym mieszkańcom  i z tej 

współpracy bardzo się cieszymy. Po dzisiejszej sesji, jeśli Państwo oczywiście  zaakceptujecie tą 

zmianę tą naszą propozycję, podpiszemy stosowne porozumienie i przystąpimy do postepowania 

przetargowego i zrobimy kolejną drogę. Oczywiście mamy w zanadrzu, mamy w rozmowach z Panem 

Jackiem Liziniewiczem Nadleśniczym Nadleśnictwa Gostynin inne przedsięwzięcia drogowe też nam 

się wydaję że wspólne, że przyniosłyby nam Gminie, mieszkańcom korzyść jak i przy okazji Lasom 

Państwowym, wtedy Lasy Państwowe starają się w ten temat zaangażować. Myślę że to jest wszystko 

co wspólnie z Panią Skarbnik chcieliśmy Państwu w ramach Raportu, ale i nie tylko Raportu i 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2019r i w sprawozdaniu finansowym, jeżeli jeszcze Pan 

Zastępca Paweł Goliszek ma parę słów do dodania to bardzo proszę. 

Z-ca Wójta Paweł Goliszek: nie, Pan Wójt naprawdę bardzo dobrze, bardzo szeroko, bardzo 

dynamicznie i bardzo ładnie i wszystkim dotarło to, myślę do świadomości i to jest w Raporcie tak 

dokładnie to wszystko przekazał, że ja myślę że nie mam nic do powiedzenia. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący bardzo dziękujemy, to wszystko co 

chcieliśmy przedstawić. 

Przewodniczący rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję bardzo. Dziękujemy Pani Skarbnik, 

dziękujemy Panu Wójtowi, przechodzę do Debaty nad przedstawionym Raportem o stanie Gminy za 

2019r. Bardzo proszę Państwo Radni: 

Radna Ewa Michalska: Proszę Państwa jeśli chodzi o Raport i debatę nad raportem to zatrzymam się 

przy Raporcie, Gmina jest rolniczo - agroturystyczna, 61% to użytki rolne, więc widzimy tutaj że przede 

wszystkim to są gospodarstwa rolne czy większe, czy mniejsze i chodzi również o to żeby rozwój tej 

Gminy był raczej równomiernie rozłożony tz. tam gdzie są przedsiębiorstwa czyli gospodarstwa i 

przedsiębiorstwa które zajmują się tylko działalnością żeby miały przynajmniej możliwość wyjazdu i 



wjazdu do swoich działalności. W 2019r. zrealizowano było w 10 miejscowościach na 77 miejscowości 

budowy dróg to były 3km za 1,5mln, zł, czyli 500tyś, zł, za 1km, drogi asfaltowej, widzicie Państwo jak 

wygląda, Pan Wójt mówił, ja tylko analizuje, jak przedstawił Pan Wójt ja to tylko analizuje.  

Druga kwestia to system kanalizacji, również w jednej części Gminy jest kanalizacja i wykonuje się 

kanalizacje za którą Gmina dopłaca jeszcze do kanalizacji, a w drugiej części nie ma tutaj i nie było w 

2019r, z wystąpień Pana Wójta realizacji działań dotyczących przydomowej oczyszczalni ścieków, gdyż 

nie ma tutaj działań programu, ale trzeba dążyć do tego żeby w pozostałej części Gminy też można było 

właśnie tą kanalizacje w inny sposób, ale też dążyć do ochrony środowiska. Następna sprawa to właśnie 

ta turystyka, mamy przecież 7 jezior, ponad 450km ha jezior to jest takie Małe Mazury to jest nasza 

Gmina, Pojezierze, ale z Pojezierzem to jest głównie nasza Gmina, i również chciałoby się dążyć do 

tego żeby właśnie tam gdzie ta turystyka jest starać się równomiernie, bo są takie tereny gdzie naprawdę 

nie można się poszczycić żebyśmy się przejechali, a więc myślę, że trzeba było tam też jakieś działania 

podjąć. Również proszę  Państwa to Oświata właśnie już Pan Wójt bardzo dużo powiedział o Oświacie 

faktycznie bo na 1051 uczniów ponad 500 uczniów dowozimy, więc Gmina naprawdę się stara do tego 

żeby warunki nauki  były bardzo dobre, ale co jeszcze jest takiego co mnie zadziwiło, to że bardzo 

wzrosło spożycie alkoholu na terenie Gminy i wydatki na alkohol wzrosły od niecałe 3,5 do 5mln, zł w 

2019r. I myślę, że również taka duża kwota i tutaj działania Gminy powinny skłonić się w kierunku żeby 

wszystkie działania kulturalne przenieść właśnie żeby przeciwdziałać, bo naprawdę w niektórych 

miejscowościach jest to duży problem, może nie bardzo widoczny ale jest problem gdzie są dane które 

Gmina wyjawia  więc mnie to bardzo zdziwiło, więc powinniśmy dążyć do tego żeby właśnie bardziej 

postawić na sport, na takie zagadnienia które właśnie by zmniejszały ilość zużycia alkoholu. Drodzy 

Państwo Ci którzy mnie słuchają dzisiaj, niektórzy będą słuchać oczywiście zdziwią się,  bo ja na temat 

tego co powiedziałam, co mówiłam wcześniej na którejś sesji gdzie na dożynkach degustacje nalewek,  

więc też myślę, że powinniśmy dążyć do tego żeby właśnie na co innego postawić, żebyśmy mogli i nasi 

mieszkańcy żeby to zmienić. Bo również bardzo duże pieniądze dostajemy z subwencji, ale też bardzo 

duże pieniądze kładziemy pomoc dla GOPS-u czyli są to naprawdę bardzo duże pieniądze, Pan Wójt 

mówił i Pani Skarbnik jakie to są kwoty które Państwo pomaga Opiece, ale również Gmina pomaga bo 

my również mamy swoje lokale komunalne, te czynsze nie są zbytnio drogie, ale przecież jest pomoc 

doraźna, dodatek mieszkaniowy itd. Dziękuję uprzejmie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: czy pan Wójt chciałby się jakoś odnieść? 

Ja myślę że jeżeli chodzi o sprzedaż alkoholi to są dane nieporównywalne zrobione na podstawie 

sprzedaży w konkretnych punktach, które otrzymały taką koncesje, myślę że przyszłoroczna debata 

przyniesie jeszcze większy wzrost chociażby ze względu na obecną sytuację w kraju i na większe 

możliwości zarówno zakupu jak i spożywania wysoko procentowych alkoholi. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby jeszcze w debacie zabrać głos? 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: ja jeszcze się odniosę do zgłoszonej kwestii, jeśli chodzi o 

przedsiębiorstwo i producentów produkcji rolnej my obserwujemy generalnie na przestrzeni ostatnich 

lat, że przedsiębiorstwa rolne rozwijają się bardzo szeroko i coraz mamy mniej gospodarstw, a powstają 

te duże powiedzmy, że 90-cio i więcej hektarowe, taki jest kierunek, że przedsiębiorstwa rolne w tym 

kierunku się rozwijają. Oczywiście my staramy się wspomóc przedsiębiorców rolnych na ile jest to 



możliwe, mają coraz cięższy sprzęt, trzeba budować drogi, trzeba budować przepusty w zakresie żeby 

to też wznosiło obciążenie tego sprzętu którym rolnik obsługuje się tym, bo to nie jest przysłowiowy tzw. 

ciapek, czy sześćdziesiątka, ale są ciągniki które mają masę własną sięgającą 8-10 ton, a mają 

zawieszony sprzęt kolejne 5 - 8 ton, także zdajemy sobie sprawę z tego, że ten rolnik, gdzie budujemy 

drogi w terenach rolnych one muszą mieć też obciążenia, muszą wznosić większe obciążenia i taki jest 

też kierunek. Jeśli chodzi generalnie o bezpośrednią pomoc to tak jak powiedziałem w warunkach 

suszowych to co mogliśmy zrobić, to co do nas należało to zrobiliśmy, naprawdę zaangażowaliśmy się 

jak tylko można, aby każdy rolnik nie poczuł się jak gdyby pominięty w tym zakresie, to wszystko jest  

na wniosek przedsiębiorcy oczywiście staramy się tutaj pomóc. Jeżeli chodzi o drogi i rozmieszczenie 

dróg w terenie całej gminy, tak też zdaje sobie sprawę, że powinno się brać każde sołectwo, każdą wieś 

ale coś tam zyskaliśmy i z jakiegoś punktu startowego wychodziliśmy, możliwości roczne jeśli chodzi o 

drogi są różne w danych latach, były lata, że  prawie 4mln, z tego co wiem to w 2018r, żeśmy 

zrealizowali, w 2019r, 1.5mln prawie 1.6mln,  w tym roku mamy też trochę więcej w tym zakresie i 

staramy się, ale oczywiście wiecie też Państwo, że generalnie gdzie konkretnie budujemy, my 

wnioskujemy ale to Państwo ostatecznie decydujecie jako Radni w składzie 15-sto osobowym. Możemy 

się spierać się, ale wniosek ostateczny i jest głosowanie przez Państwa Radnych i Wy wskazujecie jakie 

konkretnie odcinki. Jeżeli chodzi o kanalizacje, też jest baza, ze tereny na ten moment są pozbawione 

możliwości kanalizowania, bo nie ma oczyszczalni ścieków, czy nawet oczyszczalnia ścieków jest nawet 

odległa,  teren jest tak ukształtowany, że nie ma ugody wielu przepompowni, które są z kolei w kosztach 

eksploatacji bardzo drogie i te tereny na razie są nieskanalizowane, ponieważ są, my wymagamy 

zbiorników bezodpływowych, szczelnych, dokumentowania, opróżniania i te ścieki nie mają dotacji to 

co ja obiecywałem, ale nie dotrzymałem przepraszam słowa bo zmieniłem, że dopłatę do ścieków 

zniesiemy, w tym momencie nawet nie myślę, na 2021r, taką dopłatę może zniesiemy żeby wyrównać 

szanse, bo w tej chwili też to ja mam pewną świadomość, że m3 ścieków wywożony beczkowozem jest 

droższy, niż ten m3 składany w kanalizacji, nawet gdy ona jest tłoczna, to i tak będzie taniej niż ten który 

jest wywożony, oczywiście mamy coraz większy problem, że oczyszczalnie ścieków nie chcą już 

przyjmować ścieków, które są wywożone wozami ascenizacyjnymi. My na terenie swoich 3 oczyszczalni 

generalnie unikamy przyjmowania w sposób skrajny przyjmujemy z uwagi na to że ścieki zakłócają który 

zakłócają życie, ściek który zagniwa 6-7tyś, w danym zbiorniku bezodpływowym on jest tylko 

zagrożeniem życia hydrologicznego dla danej oczyszczalni, bo każdy administrator oczyszczalni stara 

się tego unikać. Tereny turystyczne tzw. Małe Mazury, tak mamy pełną świadomość i w tej chwili 

jesteśmy umówieni z z-cą Panem Pawłem w czwartek, jedziemy aby uruchomić działania jest zarys 

jakiegoś projektu tzw. Małe Mazury i mogli byśmy  jeden wniosek wspólnie zrealizować byłoby to 

dofinansowanie na poziomie nawet 80%, pierwsze myślimy o Miałkówku, ale to też miejsce trzeba 

wypuklić, jeszcze na 100% żeby nie było wykorzystane, to są rzeczy które zaczynamy podejmować, ale 

nie realizujemy, staramy się rozmawiać. Jeśli będą jakieś konkretne w tym zakresie rozwiązania 

oczywiście Państwa o tym poinformujemy. Oświata, szeroko już o tym mówiłem, sprawa dowozu, w tej 

chwili co mogę powiedzieć, że ostatnie postępowanie przetargowe w zakresie dowozu pokazało, że 

znalazł się drugi wykonawca, my celowo podzieliliśmy dowóz na 4 sektory gdzie rozdzieliliśmy sprawę 

Sierakówka, rozdzieliliśmy sprawę Emilianowa, Lucienia, czwarty sektor to była gmina Rataje bo było 



trudno, myśleliśmy też, że można było podzielić, ale w tej chili te linie przewozowe tak się przeplatają 

między Teodorowem, Solcem i Białotarskiem, że wydzielenie na ten moment, być może to nam się uda. 

To postępowanie przetargowe po podzieleniu na sektory, dobrze że znalazł się inny wykonawca, ceny 

są bardzo zbliżone, ale to już daje do myślenia w kolejnych przetargach. Oczywiście też nie ukrywam 

że rozważamy, ale też dajemy sygnał czy generalnie nie przejąć dowozu w naszym Zakładzie 

Komunalnym, też są  dwa autobusy ale to z kolei pierwsze wyzwanie jest Gospodarka Odpadami 

Komunalnymi, o dowozie na razie nie mówmy, nie mamy takich perspektyw. Sprawa wzrostu sprzedaży 

alkoholu ja też realizując Raport o stanie Gminy nawet do referatu czy to jest możliwe, że aż tyle tych 

pozwoleń na sprzedaż mamy z tego tytułu wpływy, ale tak jest, oczywiście w ramach tego programu 

przeciwdziałania alkoholizmowi, narkomanii podejmujemy szereg przedsięwzięć, takich programów, 

które mają promować sport, zdrowy styl życia, są programy z których korzystają organizacje 

pozarządowe, organizacje sportowe na ten cel przeznaczamy gro środków z tego funduszu na te 

programy. W każdym razie w tym programie przeciwdziałania alkoholizmowi są takie duże liczby, bo ja 

pamiętam 3 lata temu, gdzie był koniec roku  i nie wiadomo było co z tymi środkami zrobić, niektóre 

przechodziły na następny rok, nie było możliwości, aby ich przeznaczyć na inwestycje, na zadania 

natomiast od szeregu kilku lat my te środki wykorzystujemy praktycznie w 100% i one są kierowane 

głównie właśnie na te programy które mają przeciwdziałać, czyli są w ramach tzw. Małych grantów, które 

Pani Sekretarz pilotuje, gro tych środków idzie na te cele, które w tym zakresie zmierzaliśmy. To tyle co 

ja będę miał co do Pani sugestii do Raportu, jeśli to Panią satysfakcjonuje to dobrze, jeśli nie to możemy 

jeszcze porozmawiać. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję bardzo, przechodzimy w tej chwili do 

głosowania, kto z Państwa jest za udzieleniem Wójtowi Gminy Gostynin wotum zaufania? 

głosowanie:  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było -13, 11 oddanych głosów za, 2 głosy przeciw co stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wotun zaufania zostało przyjęte 11 głosami za, co stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: bardzo dziękuję Państwu za głosowanie wotum zaufania, wotun 

zaufanie nie tylko dla mnie, ale i dla całego zespołu, który ze mną współpracuje, Pan zastępca, Pani 

Skarbnik, Pani Sekretarz i wszystkich Kierowników referatów, to nasza wspólna praca i dzięki temu ten 

rok mogliśmy tak zakończyć, a nie inaczej.  Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję bardzo. 

Radna Renata Kędzierska: ja chciałabym zgłosić błąd techniczny w pomyłce. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: czy w takiej sytuacji możemy ponownie 

przeprowadzić głosowanie? 

Radca Prawny Konrad Wypych: możemy, jeśli jest błąd techniczny w pomyłkach to można zrobić 

ponowne głosowanie. 

głosowanie:  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził ponowne głosowanie imienne, 



co stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 13, 12 oddanych głosów za, 1 głos przeciw, co stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wotun zaufania zostało przyjęte 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: gratulujemy Panie Wójcie. 

 

Do punktu 5-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 rok. 

Myślę, że sprawozdanie finansowe było już szczegółowo omówione przez Panią Skarbnik zarówno 

dzisiaj jak i wcześniej na Komisji BiF, w związku z tym proponuję przejść do punktu pierwszego;  

1. Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 rok, wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Uchwała nr PŁ.144.2020 Składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 29 kwietnia 2020r, w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019r. Na podstawie przepisów prawa: 

Przewodnicząca - Romana Ignasiak 

Członkowie:        - Ewa Dziarnowska 

                           - Agnieszka Małkowska 

§ 1 

uchwala co następuje: w wyniku analizy przedłożonego przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2019r wydaje opinie pozytywną. 

§ 2 

Od uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 

dni od dnia doręczenia uchwały. 

Uzasadnienie: 

Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie analizując sprawozdanie roczne z 

wykonania budżetu Gminy Gostynin za 2019r, przedłożone przez Wójta Gminy Gostynin w dniu 31 

marca 2020r oraz sprawozdawczość budżetową roczną za 2019r, sprawozdania kwartalne ustalił, co 

następuje; 

1. Uchwalony przez Radę Gminy budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał plan 

dochodów ogółem w wysokości 53.047.073,78zł. Dochody wykonano w kwocie 53.138.798,67zł, co 

stanowi 100,17% planu z tego; 

- dochody bieżące zrealizowane zostały w kwocie 52.635.317,23zł, na plan 52.545.237,04zł tj, w 

100,17%, 

- dochody majątkowe zrealizowanie zostały w kwocie 503.481,44zł, na plan 501.836.74% tj. w 100.33%. 

2. Dochody podatkowe wg. sprawozdania Rb-PDP wykonano w kwocie 12.742.109,53zł, co stanowi 

23,98% wykonanych dochodów ogółem. Skutki obniżenia przez Radę górnych stawek podatku oraz 

udzielonych ulg i zwolnień wyniosły 1.189.961,18% co stanowi 9,34% wykonanych dochodów 

podatkowych, zaś skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy w sprawie umorzenia zaległości 



podatkowych wynosiły 13.973,80zł, co stanowi 0,11% wykonanych dochodów podatkowych. ja tylko 

dodam uwagę, ze ta kwota 1.189.961,18zł, jest realną pomocą dla przedsiębiorców, nie tylko rolnych, 

ale i innych przedsiębiorców bo to są skutki obniżenia maksymalnych stawek podatku, taką pomoc do 

naszych przedsiębiorców skierowaliśmy. 

3. Stan zaległości na dzień 31.12.2019r wg, sprawozdania Rb-27S wynosił ogółem 3.249.423,53zł, tj. 

6,10% wykonanych dochodów ogółem, natomiast nadpłaty wynosiły 62.368,93zł tj. 0,12% 

4. Na podstawie sprawozdania Rb-N o stanie należności oraz wybranych aktywów finansowych 

stwierdzono, iż na dzień 31.12.2019r kwota wymagalnych należności wynosiła 3.240.423,53zł, z tego z 

tytułu dostaw towarów i usług 72.206,62zł. 

5. Na podstawie sprawozdania Rb-Z o stanie zobowiązań według tytułów dłużnych oraz gwarancji i 

poręczeń ustalono, iż na dzień 31.12.2019r Gmina posiadała zobowiązania w wysokości 

1.512.000,00zł. Powyższe zobowiązania dotyczą zaciągniętych pożyczek i kredytów długoterminowych, 

co stanowi 2,85% wykonanych dochodów ogółem. Tj. jeszcze raz chciałbym podkreślić Państwu ten 

wskaźnik 2,85% wykonanych dochodów ogółem, to w historii ostatnich lat Gminy tj. najniższy wskaźnik. 

6. Uchwalony przez Radę budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał plan wydatków w 

wysokości 57.057.176,83zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 52.476.215,28zł, co stanowi 91,97% planu, 

z tego: 

- wydatki bieżące zrealizowane zostały w kwocie 47.248.152,91zł, na plan 51.422.233,70zł, tj. w 

91,88%. 

- wydatki majątkowe zrealizowane zostały w kwocie 5.228.062,37zł na plan 5.634.943,13zł, tj. 92,78% 

7. Budżet zamknął się z nadwyżką budżetową w wysokości 662.583,39zł, przy planowanym deficycie 

w kwocie 4.010.103,05zł. Gmina w 2019r spłaciła raty kredytów i pożyczek w łącznej kwocie 

1.131.000,00zł, tj. 96,67% planu. 

8. W sprawozdaniach nie stwierdzono przekroczenia wydatków budżetowych. 

9. Wykonane wydatki bieżące na koniec roku budżetowego nie są wyższe od wykonanych dochodów 

bieżących, co oznacza, że zachowany został wymóg określony w art. 242 ust. 2 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009r o finansach publicznych Dz. U z 2019. 

10. Wskaźnik spłaty długu wraz z kosztami jego obsługi nie przekroczył limitu, o którym mowa w art. 

243 ustawy o finansach publicznych. 

11. Do sprawozdania z wykonania budżetu za 2019r, dołączono informacje o stanie mienia gminy. 

Mając na względzie powyższe wydano opinię jak w sentencji uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję bardzo, otwieram dyskusje nad 

przedstawionym sprawozdaniem finansowym za rok 2019, czy ktoś z Państwa Radnych ma zapytania, 

bądź wnioski? 

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 13, oddanych głosów 13 co stanowi załącznik do protokołu. 

Sprawozdanie finansowe zostało przyjęte 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 



 

 

Do punktu 6-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2019. 

1. Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2019. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mirosław Nowacki: Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Gostynin z dnia 21 lipca 2020r, w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2019. 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

Mirosław Nowacki   - Przewodniczący Komisji 

Roman Murawski    - Z-ca Przewodniczącego Komisji 

Ewa Michalska        - Członek Komisji 

Działając na podstawie art. 18 a ust. 3 ustawy z 8 marca 1990r o samorządzie gminnym Komisja 

Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego za 2019r, sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Gostynin za 2019r, wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz 

informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego Gminy Gostynin - pozytywnie zatwierdza 

powyższe sprawozdania i wnioskuje do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019r. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję bardzo.  

2. Odczytanie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Uchwała nr PŁ.225.2020 Składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowe w Warszawie z dnia 29 lipca 2020r w sprawie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gostynin 

za 2019r. 

Na podstawie art. 13 pkt. 8, art.19 ust.3 i art. 20 ustawy z dnia 7 października 1992r, Regionalnych 

Izbach Obrachunkowych, oraz art. 18a ust. 3  ustawy z dnia 8 marca 1990r, o samorządzie gminnym, 

skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w składzie: 

Przewodnicząca - Romana Ignasiak 

członkowie          - Ewa Dziarnowska 

                            - Iwona Jagodzińska 

uchwala co następuje: 

§ 1 

Opiniuję pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Gostynin za 2019r. 

§ 2 

Od uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 

dni od dnia doręczenia uchwały. 



 

Uzasadnienie 

W dniu 27 lipca 2020r do regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie wpłynął przekazany przez 

Przewodniczącego Rady Gminy Gostynin wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin z dnia 21 

lipca 2020r w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2019r. 

Z przedłożonego wniosku, wynika że, Komisja rewizyjna Rady Gminy Gostynin rozpatrzyła 

sprawozdanie roczne z wykonania budżetu wraz z opinią Składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o  tym sprawozdaniu, sprawozdanie finansowe oraz informację o stanie mienia gminy. 

Na podstawie ww. dokumentów, Komisja Rewizyjna dokonała oceny wykonania budżetu Gminy 

Gostynin za 2019r, pozytywnie go zaopiniowała i wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Gostynin o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Gostynin za rok 2019. 

3. Dyskusje nad  projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym 

punkcie zabrać głos? 

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 13, oddanych głosów 13 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta - 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: szanowni Państwo serdecznie dziękuję za zaufanie na kolejny 

rok, akcesem woli, akceptacji tej pracy, którą podejmujemy i podjęliśmy na rok 2020, wraz ze swoim 

zespołem z-cą Pan Paweł Goliszek, z-ca, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, wszyscy Kierownicy 

poszczególnych referatów i pracownicy oczywiście szeregowi tak samo, każdy na swoim odcinku 

wkłada swoją cząstkę i ten efekt końcowy jest przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. Bardzo serdecznie 

dziękuję i obiecuję, że wspólnie z całym zespołem te zamierzenia które przyjęliśmy na 2020r i kolejne 

zostały zrealizowane w takim kształcie, który zadowoli moich współpracowników, ale i Państwa 

Radnych, którzy mają przełożenie na nasze społeczeństwo. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak:  Szanowni Państwo, w związku z tym, że nasze 

obrady się przedłużają, w tej chwili ogłaszam 5-cio minutową przerwę, po przerwie wystąpię z 

wnioskiem o zmianę w porządku obrad.     

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Szanowni Państwo wznawiamy obrady sesji i 

chciałbym przed przejściem do kolejnego punktu, wystąpić z wnioskiem do szanownej Rady o zmianę 

porządku obrad i chciałbym wprowadzić w punkcie 7 punkt który się nazywa wręczenie nagród 

stypendiów i wyróżnień które chcielibyśmy wręczyć w tej chwili żeby nie trzymać za długo Państwa na 

dzisiejszej sesji, a zanim przejdziemy do nowych wniosków to zejdzie jeszcze z godzinę, w związku z 

tym wnioskuje o wprowadzenie takiego punktu i będziemy musieli nad nim zagłosować.  

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 



Radnych w głosowaniu było – 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przejdziemy do zatwierdzenia porządku obrad 

po zmianie. 

Radnych w głosowaniu było – 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak:  zgodnie z nowo przyjętym porządkiem obrad 

przechodzimy teraz do punktu 7. 

 

Do punktu 7-go. 

Wręczenie stypendiów i nagród. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado na podstawie Uchwały 

nr 343 Rady Gminy z 2014r z dnia 30 kwietnia 2014r  

 w sprawie wyróżnień i nagród za osiągnięte wyniki sportowe, oraz za osiągnięcia w działalności 

sportowej, na podstawie uchwały pozwoliłem sobie powołać komisje która przyznała nagrody w tym 

zakresie i tak nagrodę w wysokości trzech tysięcy złotych dla Klaudii Tyszkiewicz w uznaniu za wysoki 

wynik sportowy we współdziałaniu we współzawodnictwie krajowym – nastąpiło wręczenie nagrody i 

gratulacje. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: o zakresie osiągnięć poproszę Pana Łukasza Flejszera – 

trenera, ale też chciałem powiedzieć, że Pan Łukasz Flejszer zasłużył na wręczenie nagrody wysokości 

2 tyś, zł. Za szkolenie zawodów osiągających wysokie wyniki sportowe w łyżwiarstwie krajowym – 

nastąpiły gratulacje za Pana zaangażowanie i Pana dar do organizacji tych imprez naprawdę był na 

bardzo wysokim poziomie i stad tacy zawodnicy którzy maja tak wysokie osiągnięcia ze trzeba żeby 

Pana w swoim życiu spotkał jak najwięcej zawodników tak ambitnych, tak zaangażowanych bo te 

sukcesy zawodników Pana tych których Pan trenuje przekładają się na Pana ambicje, na Pana 

osiągnięcia bardzo serdecznie gratuluje.  

Pan Fukasz Flejszer: Bardzo dziękuję.  

Kolejne nagrody dla Pana Krzysztofa Kokosińskiego  wysokości 1 tyś. zł. w uznaniu  za promocje i 

popularyzacje sportu oraz organizacje zawodów sportowych. Pan Krzysztof Kokosiński był wieloletnim 

prezesem  Uczniowskiego Klubu Sportowego Błyskawica w Lucieniu, teraz tą pałeczkę chce oddać 

komuś innemu i tak się stało, ale te lata, które Pan Prezes się zaangażował w działania Klubu to Klub 

ciągnął naprawdę bardzo wysokie wyniki i chcemy bardzo serdecznie podziękować, życząc samych 

sukcesów w dalszym życiu osobistym, serdecznie dziękujemy – nastąpiły gratulacje. 

Pan Fukasz Flejszer: Szanowni Państwo, Panie Wójcie, Panie Przewodniczący Rady Gminy i wszyscy 

tutaj obecni Radni, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, w imieniu Pana Krzysztofa Kokosińskiego i naszej 

mistrzyni z Gminy Gostynin jak i również jej rodziców bo to dzięki rodzicom tutaj jest i jest na każdym 

treningu, każdy jej sukces jest przy wsparciu oczywiście jej rodziców czy rodziny. Drodzy Państwo ja 

serdecznie dziękuje tutaj za zaproszenie jest to niezwykle dla mnie, dla nas bardzo tutaj ważna chwila 

ponieważ Klaudia Tyszkiewicz, moja zawodniczka która wyrosła z małego ziarenka, z małego kwiatka 

stała się mistrzynią Polski nie ukrywajmy 4 lata mozolnej pracy, ciężkiej pracy, ambitnej pracy, jest ona 

wzorem do naśladowania dla innych zawodników, mnóstwo dzieci przychodzi z gminy czy z miasta i 

podgląda jej technikę, rozmawia i daje wskazówki do naśladowania i takich dzieci czy sportowców 



chciałbym mieć w swojej grupie jak najwięcej, w swoim klubie. Natomiast no nie ukrywam ze wielkie 

podziękowania też się należą innym dzieciom, są to dzieci z Białotarska które mocno rozszerzyły tą 

dyscyplinę czyli typowo wrotkarstwo szybkie biegi rekreacyjne, w tej sali w której się znajdujemy 

odbywały się pierwsze treningi, nie ma toru, gdy nie mieliśmy gdzie ćwiczyć, czasami są nasze 

wycieczki z rodzicami gdzie jest naprawdę niebezpiecznie, gdy jedziemy na Skrzynki, samochody nas 

mijają, motocykle, rowerzyści ale nie było żadnych przykrych sytuacji, ale tak jak powiedziałem, tu były 

pierwsze zajęcia i  dziękuję serdecznie Panu Dyrektorowi byłemu Panu Swiderskiemu który pozwolił 

nam tutaj trenować ponieważ te dyscypliny i pierwsze zajęcia również odbywały się w Zwoleniu i tu 

właśnie klub powstał w 2015r w grudniu gdzie po namowie kilku rodziców on został praktycznie 

przekształcony ze sportu biegowego bo ta szkoła szczyciła się i pewnie zaczęli to wcześniej Pan Andrzej 

Głowacki który był przede mną nauczycielem, kiedy ja przyszedłem, to te dzieci tylko biegały, z czasem 

kiedy ja biegałem półmaratony pojechałem na zawody i tu opowiem taka ciekawostkę, pojechałem na 

zawody  do Warszawy i ta impreza, bardzo duża impreza ponad 20tyś. biegaczy i 1tyś. rolkarzy pierwszy 

raz zobaczyłem że coś można połączyć, rolki które ja miałem, wiecie Państwo można kupić w Decathlon 

za 200 złotych rolki fitness i tez wyjść uprawiać taka dyscyplinę, ale ja zobaczyłem że ta dyscyplina była 

całkiem inna, bardzo szybka i połączenie szybkiego biegu z rolkami, zabrałem na kolejne zawody po 

miesiącu znów do Warszawy 5 osób ze Zwolenia,  które nie wiadomo co, bez żadnej techniki bez 

żadnych ćwiczeń, treningów przyjmowania właściwej postawy łyżwiarskiej zajęły wysokie miejsce bo na 

100 takich znaczących łyżwiarzy czy rolkarzy były w pierwszej pięćdziesiątce, wiec ja mówię; jest 

zielone światło trzeba to pociągnąć dalej i postanowiłem rodziców ze Zwolenia którzy założyli ten klub. 

Klub bardzo prężnie zaczął się rozwijać i Klaudia przyszła po pół roku do tego klubu i jej sukcesy w 2017 

roku były różne ponieważ bo tak jak mowie w 17 roku najwięcej dzieci z Białotarska zdobywało medale, 

puchary. Puchary, żeby zdobyć trzeba wystartować na 6 etapach, tak jest liczone, zdobywamy punkty i 

suma punktów decyduje o wysokim podium. Klaudia wtedy raczkowała, podglądała, patrzyła, były dzieci 

starsze Martyna Śmiałkowska, Maja Kotarska tutaj z Białotarska jeszcze Maja Michalska, no były o wiele 

starsze, więc no wiadomo silniejsze bardziej doświadczone. Klaudia podpatrywała, patrzyła, nie 

zniechęcała się pierwsze jej zawody to były w Grójcu  w 2017r. pamiętam to był październik, zimno, 200 

metrów na rolkach fitness, proste dresy, nie mieliśmy kombinezonu który teraz możemy  z programów 

sportowych zakupić z logiem gminy i zajęła tam 7 miejsce, myślałem zniechęci się, no ale poszła dalej. 

wypożyczyłem rolki tez z programów tutaj gminnych oddałem je kontroli, po tygodniu były zwrócone, 

potem buty profilowane, bardzo niskie tutaj zaprezentuje, jeżeli ktoś taki but założy to można sobie 

narobić dużo, dużo problemów ze stopa bo gdzieś tam boli, gdzieś tam gniecie można przekoślawić, 

robią się pęcherze też, oddala mi je po tygodniu, ale słuchajcie po miesiącu wróciła, i mówi mi Panie 

Maćku da mi Pan te rolki  i spróbuję, no i tak się zaczęło  w 2018 nie było jej kategorii wiekowej ma 14 

lat, teraz ma 14 lat,  wtedy miała 12 lat i  zdobywała, była w czołówce, jeśli, powiem tak jeśli wpadnie 

się raz, drugi, trzeci  to za 10 razem powtarza się sukcesy i tutaj Klaudia do Ciebie pokłony za ambicje 

bo mi się serce raduje, że taka zawodniczka z nami jest, mogłaś robić cos innego a jednak zajęłaś się 

rolkami które bardzo ja uwielbiam, przekazujemy jak najwięcej wiedzy dla dzieci i chciałbym żebyście 

jak najbardziej rozwijali. 2019 rok to był dla niej największy boom ponieważ jak tutaj patrzę, słowa 

słowami ale Klaudia została mistrzynią Polski w 2019 roku na dystansie 6 tyś. metrów,  oznacza to że 



przy każdym okrążeniu jeśli wjeżdżamy na linie mety, okrążeni było ponad 10 zdobywa się punkt z 

pierwszego miejsca, więc zdeklasowała dziewczyny z m. Duszniki Zdrój gdzie mają tor rolkarski, 

zdeklasowała 13 do 6 to był niezwykły sukces kiedy trudni przeciwnicy czasami nawet nie wymieniają 

słowa , nawet nie podejdą i ręki nie podadzą,  po wyścigu no niestety było tak że tym razem było inaczej, 

podeszła zawodniczka jedna, druga, trzecia plus trenerka z która czasami ma się na pieńku, no 

wiadomo każdy chce swoich zawodników wprowadzić jak najwyżej podchodzi i podaje rękę, także 

wprowadzamy taką dziewczynę z gminy na mistrzostwo Polski. Drugie sukcesy to był brązowy medal 

tez również we Wrocławiu na ulicznym torze, zajęła brązowy medal na 6 tyś. metrów ale na eliminacji 

po każdym okrążeniu jeśli spada na ostatni na pierwszym okrążeniu to się zdejmuje bo jest mało 

aktywny, kolejne okrążenie aż do powstania  zawodników pierwszej trójki wiec zdobyła brązowy medal. 

Po deszczu czyli przekręcamy kola na wodne bo te kola tez kosztuje, 700 zł. za 6 takich kołeczek, mamy 

3 i 3 wiec to są duże kwoty za co serdecznie dziękujemy bo wiadomo ze tylu rolkarzy ilu ja mam, nie 

mogę sobie na to pozwolić. zdobywa brązowy medal na 560 metrów, może nie w deszczu ale po 

deszczu tak to wyglądało, co jest bardzo niebezpieczne i zdobyła również brązowy medal, ten jest 

medalem mega dla niej bardzo ważnym, dla niej też powinien być ponieważ ulica ulicą, tor torem. 

profilowane luki które czasami sprawiają że jak się jedzie na prostej to ten łuk tak działa na 200 

metrowym torze, że potrafi wyrzucić i osoba może mieć duże problemy, ja nie ukrywam widzicie 

Państwo, że to jest mega niebezpieczny sport jeśli uprawia się go na bardzo wysokim poziomie. To są 

te najważniejsze sukcesy i teraz Klaudia szykuje się do udziału w mistrzostwach Polski ze względu na 

to wydarzenie mistrzostwa Polski odbędą się 11 - 13 września i tutaj serdecznie bym prosił też o 

trzymanie kciuków za nią. Mnóstwo pracy mieliśmy od marca były zaostrzenia, przychodziła dziewczyna 

jeździła może bez maseczki, ale udawało się, podtrzymujemy cały czas formę, teraz zostały nam dwa i 

pół tygodnia do startu w zawodach, jesteśmy po obozie w Dusznikach Zdrój wygląda to bardzo 

obiecująco, także trzymam za nią kciuki, czołówka  jest bardzo mocna bo jedna pętla która dziewczyny 

teraz myślę że zrobią także brawo Klaudio dla ciebie. 

Podziękowania ze strony Klaudii trenerowi Panu Łukaszowi Flejszerowi. 

Łukasz Flejszer: Klaudia dziękuje Ci serdecznie,  życzę wszystkiego najlepszego, ambicji, wytrwałości, 

obyś została w tej dyscyplinie jak najdłużej i nie tylko w tej bo naprawdę bardzo dobrze śpiewa i maluje. 

 Drodzy Państwo, przepraszam bardzo Panie Przewodniczący zapomniałem o tak z tego wszystkiego, 

rozmawialiśmy o programach przeciw uzależnieniu itd. chciałbym podziękować komisji która przyznała 

środki dla Uczniowskiego Klubu Sportowego Zwoleń Team Mały Grant ze sportem przeciw 

uzależnieniom  wspólnie z Zarządem napisaliśmy taki projekt właśnie promocja sportów rolkarskich, a 

takim głównym celem były wczorajsze zawody ogólnopolskie, wystartowały ponad 100 zawodników, od 

Bydgoszczy po Tarnowski Góry i impreza odbyła się z wielkim rozmachem ponieważ dla mnie 

zaszczytem było to ze przychodzą obcy, obcy rodzice i gratulują wielkiej imprezy, mega przygotowania 

super pakietów, pięknego medalu który jest właśnie z logiem gminy, taki właśnie medal chciałbym tutaj 

Państwu na pamiątkę też dla każdej osoby bo każdej osobie chciałbym wręczyć, czy mogę?  

Nastąpiło wręczenie medali przez Pana Łukasza Flejszera. 

Przy pomocy Mały Grant komisja pracowała, pewnie i wielu Radnych też przysłużyło się do tego, 

zapraszam na kolejne zawody właśnie też z tego programu będą to zawody mikołajkowe, będzie 5 



edycja. 

Dziękujemy Panu Kamilowi za obecność, to jest niezwykle dla nas niezwykle bardzo ważne 

Medal został, wykonany w kolorystyce takiej właśnie w jakiej jest logo Gminy, wcześniej były w naszych 

barwach niebiesko-czerwonych i żółto-zielonych. Drodzy Państwo nie ukrywam że gdyby taki tor był to 

to myślę że byłaby taka wiążąca dyscyplina. Rozmawiałem w Dusznikach jak robi trenerka z Dusznik, 

dlaczego ma  tylu aż zawodników na kilku mieszkańców że tak powiem, a tych mieszkańców jest 3 tyś 

powiedziała, że jeśli jest tor, jest baza sportowa to dzieci przyjeżdżają sobie hulajnogami rowerami, 

rodzice siedzący na ławeczce puszcza swoje dziecko bezpiecznie wtedy jeździ. bym bardzo prosił 

wszystkich Państwa może nie teraz, może nie już tylko za jakiś tam czas mnóstwo też programów 

Ministerstwa Sportu, Sportowa Polska, bym bardzo prosił Państwa o przychylność jeśli jest taki tor jest 

wszystko bezpiecznie i postaram się jako trener wprowadzić do Gminy, aby taka dyscyplina tutaj aby 

odbywały się tutaj Mistrzostwa Polski. Dziękuje serdecznie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: realizując porządek dzisiejszych obrad, 

przechodzimy do punktu 8. 

 

Do punktu 8-go. 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania pn. 

„Przebudowa – modernizacja podcinka drogi powiatowej nr 1408W Rębów – Granica Województwa”  

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: sygnalizowałem Państwu zarówno w Raporcie jak i w 

sprawozdaniu, że wnioskujemy o przyznanie tej pomocy to jest kwota niewielka, 20.000 zł, a Powiat 

wiem, że ma jakieś środki które na ten cel chce przeznaczyć w związku z tym temat od kilku ładnych lat 

i od początku mojej kadencji były tam wnioski mieszkańców, aby ten problem rozwiązać, tak więc nasz 

udział jest wart tego żeby Powiat wesprzeć, a osiągniemy duży sukces.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma do przedstawionego projektu uchwały jakieś propozycje zmian bądź wnioski? jeśli nie to poproszę 

o opinie komisji. 

opinie:  

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta - 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Janusz Brudnowski: W imieniu mieszkańców sołectwa Rębów chciałabym bardzo serdecznie 

podziękować Panu Wójtowi, Zastępcy za inicjatywę uchwałodawczą i Szanownej Radzie za udzielone 

wsparcie. Dzięki tym pieniążkom na pewno będzie ta inwestycja zrealizowana i niezwykle oczekiwana 

od wielu, wielu lat tak jak Pan Wójt tutaj wspomniał, to nie tylko zagwarantowany wyjazd, dojazd o 

każdej porze roku ale także duży skrót dla innych miejscowości do sąsiedniego, sąsiedniej 

miejscowości. 

 



 

Do punktu 9-go. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2020 rok. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, zmiany, które 

sygnalizowałem na Komisji BiF, jeśli jest potrzeba to jeszcze raz omówimy, z pieniędzy  dotacyjnych, 

które zostały nam gdzieś tam w sposób jakiś przyznane i chcemy je do budżetu oficjalnie wprowadzić, 

natomiast jeśli chodzi o takie strikte założenie które tam wiążą się z tą uchwala zmieniająca budżet i 

jednocześnie WPF to co sygnalizowałem w Raporcie o stanie gminy że już nawiązaliśmy wcześniej z 

Lasami Państwowymi współprace i w tej uchwale z kolei proponujemy na dzień dzisiejszy 200 tyś. zł,  

dotacji to będzie wspólne zadanie, a dotacje otrzymamy od lasów Państwowych – tak to będzie 

wyglądało, my będziemy realizowali, aby to zadanie przyjąć tutaj prośba do Państwa abyście to 

zaakceptowali, 200 tyś. zł po naszej stronie zaangażowanie i takie mieliśmy ustalenia 50%, jak 

postepowanie przetargowe wykaże, jakie to będą kwoty, być może będzie mniejsze,  bo przykład mamy 

już z tej wspólnie realizacji drogi w Krzywi trójstronnego porozumienia, czyli  Lasy Państwowe, 

Starostwo Powiatowe i Gmina, tam wiem, że po przetargu były wysokie oszczędności, ale w Uchwale 

Budżetowej nie będziemy mogli zmienić w momencie gdy już będzie po realizacji tego zadania, w tej 

chwili deklaracja ze strony Lasów Państwowych i wielkie ukłony dla Pana Jacka Liziniewicza z podjętej 

współpracy bo to w Raporcie też sygnalizowałem,  że mamy w zamyśle kolejne, jakieś inne odcinki dróg 

które są bardzo potrzebne, nie chcę w tej chwili przytaczać w toku dyskusji, ale w kolejnych etapach 

wyjdziemy do Państwa z propozycjami. Kolejne oświetlenie drogowe w m. Gorzewo – Kruk które 

wprowadzamy, w tej chwili. O tym zadaniu też rozmawialiśmy szereg razy i wnioski mieszkańców 

Gorzewa- Kruk były wielokrotne, chodzi o takie trzy zakręty ostre, one są ciemne, nieoświetlone mam 

nadzieje i liczę na to ze to oświetlenie przyczyni się do tego ze tam będzie bardzo bezpiecznie i nie 

będzie tam zdarzeń które skutkują później niepełnosprawnościami różnymi innymi efektami. Zakup 

działki to co sygnalizowałem Państwu w Raporcie, to też jest taka ważna zmiana, zakup działki w 

miejscowości Solec, to jest działka przylegająca do bazy naszej w tej chwili Zakładu Komunalnego,  na 

powiększeniu po to żebyśmy mogli zrealizować pomysł budowy bazy, która będzie odbierała odpady 

komunalne od nas, od naszych mieszkańców. Jest to nam niezbędne ponieważ w ramach tej działki, 

którą w tej chwili dysponujemy trudno będzie zlokalizować PSZOK, albo bazę, więc uważam że tj. 

bardzo dobry pomysł, wstępne jakieś rozmowy nawiązaliśmy z właścicielem tej działki i mamy taka 

wstępną deklaracje. Jeżeli Państwo dzisiaj podejmiecie tą uchwale, dysponujemy jakieś swoje środki i 

możemy już w najbliższym czasie podjąć konkretne rozmowy  w celu finalizacji tego tematu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych 

w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos? Jeśli nie to proszę opinie komisji.  

opinie:  

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 



Uchwała została przyjęta - 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 125/XV/2019 Rady Gminy Gostynin z dnia 13 grudnia 2019 

roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: myślę, że nie ma potrzeby omawiać, było tj. 

omawiane wielokrotnie.  Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze w tym punkcie zabrać glos, jeśli nie to 

proszę opinie komisji.  

opinie:  

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.  

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta - 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, w tym momencie chciałbym serdecznie 

podziękować za akceptacje tej propozycji wspólnej realizacji z Lasami Państwowymi. Jeżeli Pan Jacek 

chciałby powiedzieć dwa słowa, to bardzo proszę. 

Nadleśniczy Nadleśnictwa Gostynin Jacek Liziniewicz: Dziękuje za zaproszenie, tak naprawdę Lasy 

Państwowe, gdzie mówiono o dużych gospodarstwach bo myślę że większego gospodarstwa jak 50 ha 

nie ma. Reprezentuje gospodarstwo 16 tyś. ha, problemy z drogami są wspólne, bo przez ostatnie 10 

lat połączyliśmy wybudowanie dróg ok. 60 km. dróg, one wychodzą na zewnątrz i nie mają dobrego 

połączenia z drogami niższej kategorii i dobrze jest wspólnymi siłami coś zrobić. W zeszłym roku 

przygotowywaliśmy tą inwestycje w porozumieniu z Powiatem i Gminą np. drogę w Krzywiu, drogę która 

miała bardzo zniszczoną nawierzchnię asfaltową, Pan Piotrowski jest stamtąd to widzi jak jest gładka 

nawierzchnia, aż się prosi pociągnąć ją dalej w kierunku szkoły, bo szkoła jest położona przy 

piaszczystej drodze, jak pięknie by wyglądała gdyby tą drogę pociągnąć. Natomiast dalej pociągniemy 

tą drogę bo tam mieszkają ludzie, jak jeżdżą ludzie na jezioro Przytomne, na plażę, bo tylko trzy plaże 

darmowe już zostały nad tym jeziorami naszym , mamy piękne jeziora, ale no jest to przykre że ludzie 

muszą zza płotu patrzeć na te jeziora, a plaża nad jeziorem Przytomnym, plaża w Miałkówku i Harcerzy 

są plażami darmowymi. Myślę, że ta  sytuacja w tym roku była trudna jak Państwo wiecie, ale wyniki są 

obiecujące bo wykonawcy znacząco obniżyli ceny, leśne, które budujemy ok. 30-35% w stosunku do 

wyceny nie gorszej jakości tak budujemy te drogi, myślę że ta też będzie nie droższa, pieniędzy dla nas 

starczy, natomiast czy będzie kontrakt w przyszłym roku to nie wiadomo próbowano, na runku widać 

osłabienie, ale myślę że drogę o której rozmawialiśmy w przeszłości , gdzie boje były toczone z Kolejami 

Państwowymi w Sierakówku i próbowano przerwać dostęp do dróg publicznych dla mieszkańców, 

próbowano pozbawić dostępu, jakiegokolwiek dostępu do kompleksu leśnego, Gospodarstwo o pow. 

150 ha, strasznie było aby dojechać, muszą pomóc, aby wspólnymi siłami zmajstrować i myślę że po 

tegorocznym dobrym doświadczeniu w przyszłym roku uda się zrealizować. Jeszcze raz dziękuje za 

podjęcie tematu, a korzystając z okazji Panu Wójtowi gratuluje za jednoznaczne poparcie. 



Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękujemy bardzo, przechodzę do punktu 

kolejnego. 

 

Do punktu 11-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: w sprawie: wyboru sołtysa wsi Miałkówek – Budy Lucieńskie oraz 

wyznaczenia terminu i przewodniczącego zebrania.  

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Jak Państwo wiedza, w związku z odwołaniem Pani Sołtys i 

rezygnacja Rady Soleckiej z funkcji jest konieczność powołania nowego Sołtysa i Rady Soleckiej w 

związku z tym prośba, proponujemy 7 września godzina 17:30 przy remizie OSP. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać 

glos?  

opinie: 

Komisja Porządku nie opiniowała ze względu na brak kworum. 

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta - 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 12-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gostyninie. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, poprzedni statut 

uchwalony był w 2012r,  był on również zmieniany ponownie w związku ze zmiana przepisów prawa, 

przybyło zadań o pomocy społecznej, stąd wyszła potrzeba po prostu doprecyzowania go, a te zmiany 

były tak duże, że wymagały żeby statut był całkowicie zmieniony. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo, czy ktoś z Państwa ma jakieś 

wnioski, co do przestawionego projektu uchwały? 

opinie: 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej i Oświaty projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta - 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 

 Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 roku w 

sprawie poboru w formie inkasa: podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz 

powołania inkasentów. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado w związku ze skutecznie 



przeprowadzonymi wyborami sołtysów w sołectwie Belno –Pomarzanki i  sołectwie Nowa Wieś i wybory 

nowych sołtysów jako inkasentów podatków rolnych, od nieruchomości i to dotyczy Pani Kingi 

Wojtaszewskiej jeśli chodzi o Belno i Pomarzanki i Pani Renaty Peda jeśli chodzi o Nową Wieś. 

opinie: 

Komisja Porządku nie opiniowała ze względu na brak forum. 

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta - 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku trybu przetargowego i 

zawarcie umowy najmu na lokal użytkowy w Józefkowie – gabinet stomatologiczny. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, już to sygnalizowałem 

na komisji, nie chodzi o gabinet stomatologiczny w miejscowości Józefków obok dzierżawi Medicus na 

podstawową opiekę zdrowotną, ten gabinet pamiętacie Państwo wówczas był wolny, czyli bez 

wyposażenia, Pani która dzierżawiła od nas od kilku lat wyposażyła ten gabinet, stad taka prośba żeby 

to była bezprzetargowa forma. Ta pani dobrze realizowała usługi stomatologiczne zarówno dla 

mieszkańców, nie tylko Białotarska i okolic, również obsługiwała  szkole w Białotarsku, szkole w Solcu 

stąd taka moja prośba i rekomendacja byście Państwo wyrazili zgodę na bezprzetargową, aby dalej 

można było podpisać umowę z Panią Joanną Maślankowską na świadczenie tych usług. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś uwagi bądź wnioski? Jeśli nie to proszę o pinie komisji.  

opinie: 

Komisja Rozwoju Gospodarczego projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta - 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15-go. 

Podjęcie uchwały w sprawie: zamiaru zmiany siedziby Gminnej Biblioteki Publicznej w Gostyninie oraz 

zmiany siedziby jej filii bibliotecznej Nr 3. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w ślad za zmianami, 

które podejmowaliśmy, mianowicie  już nie mowie o likwidacji filii bibliotecznej w Białotarsku, natomiast 

chodzi o przeniesienie filii bibliotecznej w miejscowości Lucień z budynku w którym to było bardzo 

malutkie pomieszczenie ogrzewane piecem takim węglowym. Przenieśliśmy to do pomieszczeń obok 

Ośrodka Zdrowia w tym samym że budynku naszym, gdzie jest ogrzewany centralnie z pieca olejowego 



są zupełnie inne warunki, jest to można powiedzieć odrębne pomieszczenie wręcz mające swoje 

odrębne wejście, co prawda wspólny pokój z wejścia centralnego, ale jest możliwość oddzielenia 

wejścia od tyłu, czyli jest to zupełnie większa powierzchnia, nasza sugestia do tego wcześniejsza była 

o tym żeby siedzibę głównej biblioteki przenieść właśnie do Lucienia, żeby uzyskać wymiar rzeczywiście 

siedziby głównej biblioteki które będzie miało prestiż i wygląd tak prawdziwej siedziby oddzielnej 

biblioteki. Ta dzisiejsza uchwala, jeszcze raz powiem jest uchwałą intencyjną na mocy tej uchwały 

dopiero będziemy uzyskiwali opinie biblioteki wojewódzkiej i centralnej, dzisiaj to jest tylko zamiar, za 

pół roku podejmiemy uchwałę ostateczną. Wiem że są różne sygnały, oddam głos Pani Dyrektor 

Gminnej Biblioteki Publicznej, możemy jeszcze rozmawiać co do ewentualnego pozostawienia siedziby  

w Solcu. Na ten moment uważamy że to jest dobry pomysł i rzeczywiście tak jak powiedziałem ten 

prestiż siedziby głównej jest zupełnie inny, metraż i wszystkie inne czynniki. Na dzień dzisiejszy siedziba 

główna Biblioteki w Solcu mieści się na drugim piętrze w bardzo ciasnym pomieszczeniu, stąd jak gdyby 

ten nasz pomysł, nasza, propozycja. A opinie jaką ma poproszę Panią Dyrektor? 

Dyrektor GBP Anna Witkoś: Szanowni Państwo, wniosek jaki wpłynął od Pana Wójta, z Urzędu o 

przeniesienie głównej siedziby do Lucienia naszej biblioteki podbudowane jest pytaniami, jednak ja 

bardzo prosiłabym o to żeby przemyśleć te decyzje, chociażby odroczyć ją w czasie. Dlaczego Proszę 

Państwa jesteśmy w trakcie realizacji kilku ważnych przedsięwzięć, dla nas niezbędna jest pomoc 

informatyka, my nie dysponujemy niestety, my nie mamy swojego informatyka zatrudnionego w 

bibliotece i tez nie mamy zabezpieczonych środków na ten cel, rozmawiałam z Panem Wójtem, wiem 

ze w roku kolejnym takie środki będą, żeby chociażby podjąć współpracę na zasadzie umowy zlecenia 

z informatykiem. Tak wiec na dzień dzisiejszy taka pomoc świadczy nam informatyk zatrudniony w 

szkole w Solcu Pan Godlewski za co mu  dziękuję. Poza tym Szanowni Państwo nie ukrywam też, że 

jestem już po rozmowach z Panią Dyrektor Wojciechowską, która, w tych rozmowach uczestniczyła też 

Pani  Sekretarz Gminy, uczestniczył Z-ca Pana Wójta i Pani dyrektor zapewniła nas, że w kolejnym 

półroczu Biblioteka w Solcu będzie przeniesiona na poziom zero. Proszę pozwolić aby dokończyć że 

tak powiem to działanie, będę rozmawiać aby tak się stało. Szanowni Państwo Biblioteka publiczna 

świadczy usługi wszystkim czytelnikom, nie tylko ucznia prawda? Takie przeniesienie w dużej mierze 

poprawi warunki osobom starszym, także z mojej strony proszę Państwa aby decyzje o przeniesieniu 

Biblioteki głównej biblioteki do Lucienia odroczyć jeszcze co najmniej na rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo  

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo ja chciałbym zwrócić uwagę na inny aspekt  otóż położenie 

Gminy takie jest, ja bym chciał żebyśmy dowartościowali całą Gminę, nie chciałbym żeby wszystkie 

instytucje znalazły się w jednym miejscu zauważmy także, że jeśli chodzi o sam Lucień, czy okolice 

Lucienia, tam takich instytucji jest już dużo, chociażby jest  nasze Gminne Centrum, też mówiliśmy, że 

może przeniesiemy do samego Lucienia. Ta część Gminy, to nie jest mała część Gminy, to jest była 

Gmina rataje, która jest największą częścią. W tym momencie jest to chyba jedyna instytucja w Gminie 

Gminna Biblioteka która się tu jeszcze znajduje, ja myślę, że jako Wójt, powinien Pan Panie Wójcie 

powinien Pan dbać o to żeby po prostu w ten sposób patrzeć na Gminę troszeczkę, troszkę inaczej, 

poza tym w  samym uzasadnieniu nie widzę żadnego zdania, które by uzasadniało to naprawdę 

przeniesienie, to co przed chwilą powiedziała Pani Dyrektor, żeby się nad tym zastanowić, ewentualnie 



przenieść to w czasie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: dziękuję Radny Balcerzak, proszę Radny 

Brudnowski. 

Radny Janusz Brudnowski: Panie Wójcie, Wysoka Rado, argumenty które Pan tutaj przedstawił są jak 

najbardziej trafne z ekonomicznego punktu widzenia, nie można tutaj nic zarzucić, ale niejako 

przysłowie mówi że najlepsze jest czasami wrogiem dobrego, tutaj to co Radny Balcerzak podkreślał, 

mówimy że podniesiemy prestiż zmiana lokalizacji, ok podnosimy prestiż na rzecz Lucienia z całym 

szacunkiem Mirek do Ciebie, ale jednocześnie osłabiamy w tym momencie w poczuciu społeczeństwa 

i mieszkańców Solca  bo oni maja wrażenie że jest im coś zabrane, poza tym jeszcze jest jedna kwestia 

tutaj Pani Dyrektor jest od niedawna Dyrektorem i byłbym może za tym żeby pozwolić jej się wykazać 

w tym zakresie i jaki ma pomysł na to. Będziemy obserwować, monitorować, możemy do tematu wrócić 

za rok, za dwa także też byłbym za tym żeby jednak nie przenosić siedziby Biblioteki do Lucienia. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuję bardzo, Radna Michalska proszę. 

Radna Ewa Michalska: Ja też jestem za tym żeby to dzisiejsze głosowanie odłożyć w czasie, a za tym 

przemawiają dwa argumenty, a nawet powiem trzy.  Pierwszy argument to jest Raport o stanie gminy 

za 2019 rok gdzie wyraźnie widać jak wyglądają zbiory biblioteczne w Solcu i w Lucieniu i jak wyglądają 

odwiedziny w bibliotece i czytelni. Raport o stanie gminy Pan Wójt sam pisał więc już nie będę 

przytaczać jakie jest to są różnice, druga sprawa to myślę, że społeczeństwo sołectwa Solec, Wrząca 

przeznaczyła swoje środki które mogła skorzystać na inne cele właśnie dla Gminnej Biblioteki która 

znajduje się w Solcu. Wszystkie inne sołectwa które co roku mogą korzystać z tak zwanego MIAS-u na 

inne cele, Pan Wójt tez mówił, że w ubiegły roku z MIAS-u też korzystało. akurat nasze sołectwo, moje 

sołectwo gdzie jestem tam sołtysem przeznaczyło pierwsze środki które były z MIAS-u właśnie na 

pomoc Gminnej Biblioteki która mieści się w Solcu, a wiec w tym momencie pozbawiacie nas też 

skorzystania jeszcze raz, a sołectwo może skorzystać tylko raz, więc też moje argumenty żeby to 

odłożyć w czasie i zrezygnować z przeniesienia Gminnej Biblioteki. Dziękuję, także będę głosowała 

przeciw.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo, Proszę Radna Dan. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: Drodzy Państwo szkoda że tak późno wynikła ta rozmowa o tym, myślę 

że takie rozmowy to są rozmowy kierowane szczególnie do komisji, na posiedzenie komisji i tam można 

debetować i rozważyć jakieś za i przeciw też. Ja myślę, że samo przeniesienie Biblioteki  do Lucienia 

tak jak Pani tutaj Dyrektor sugeruje żeby to odnieść w czasie  myślę, że tutaj możemy jeszcze nad tym 

porozmawiać i chciałabym prosić Pana Wójta żebyśmy po prostu spotkali się w jakimś terminie 

wyznaczony przez Pana i rozmawiali na ten temat, być może będziemy w stanie tutaj jakoś wypracować 

wnioski i pomoc, natomiast myślę że samo przeniesienie siedziby to nie jest zabranie całkowicie 

biblioteki tylko po prostu samej nazwy, która będzie w innej miejscowości, a myślę że nie zabiera się 

mieszkańcom książek, czy zbiorów jak Pani Dyrektor powiedziała, to wszystko zostaje, mieszkańcy 

mogą dalej z tego korzystać, tylko takie rzeczy może dobrze byłoby po prostu usiąść i przedyskutować, 

były też komisje w zeszłym tygodniu, nie było żadnego wniosku na komisjach, ani nic żebyśmy 

podejmowali jakieś inne decyzje, więc bardzo bym prosiła też Panią Dyrektor żeby zgłaszała wcześniej 

takie inicjatywy żebyśmy mogli rozmawiać nie tutaj na sesji, tylko kilka dni wcześniej i proszę Pana 



Wójta o wyznaczenie jakiegoś terminu żebyśmy mogli na temat tej sprawy porozmawiać. Dziękuje 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo, myślę że tutaj Radna 

Michalska nawiązywała w Raporcie, że najczęściej odwiedzaną jest Biblioteka w Solcu jeśli chodzi o 

czytelników. 

Czy ktoś z Państwa Radnych w tym punkcie chciałby jeszcze zabrać głos? 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Bardzo króciutko, tak jak wspomniała Pani Dan, że przenosimy 

główną siedzibę nie oznacza że likwidujemy Bibliotekę w Solcu. Ona dalej zostaje, będzie filią,  

natomiast siedzibą główną będzie Lucień, taki jest zamysł, a nie przenoszenie jakichkolwiek budynków 

czy pozycji książkowych z Solca do Lucienia.  Drugi temat który jak gdyby to co wynika z Raportu i 

rozmów z Panią Dyrektor w Solcu jest Gminna Biblioteka Publiczna, która obsługuje zarówno 

mieszkańców wsi jak i dzieci tej szkoły, natomiast w Lucieniu mamy sytuacje trochę inną, ponieważ jt. 

Biblioteka szkolna i dzieci głównie korzystają z tej Biblioteki szkolnej gdzie poziom jest troszkę niższy, 

to z tego to wynika, oczywiście Państwa to jest decyzja i wola, mówimy o tym z dniem 1 marca 2021r  

taki zamiar jeżeli w trakcie dyskusji nad szkołami aby ten temat poruszyć Państwo przekonacie mnie  i 

podejmiecie decyzję bo to Państwo podejmujecie decyzje to  oczywiście  wycofamy się z tego pomysłu 

ale na ten moment to jeszcze raz podkreślam, nie przenosimy Biblioteki do Lucienia tylko przenosimy , 

tylko przenosimy jak gdyby tą strukturę nadrzędną czyli Główna siedzibę tak natomiast wszystko jeśli 

chodzi o zakres działań pozostaje niezmienione. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuję, Radny Balcerzak proszę. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie trzeba zdecydować, bo czytając uchwałę, że zostanie 

przeniesiona Biblioteka Główna z Solca do Lucienia z całym księgozbiorem, z całym sprzętem 

ewentualnie do Lucienia i odwrotnie bo tak wynika z uchwały? nie zmieniamy nazw bibliotek tylko 

przenosimy biblioteki , chciałbym dopytać żeby nie było nieporozumień? 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: przenosimy tylko filię Biblioteki nic więcej, cały zakres księgozbioru 

zostaje na swoim miejscu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Bardzo proszę Z-ca Wójta  

Z-ca Wójta Paweł Goliszek: chciałbym jeszcze raz podkreślić, Pan Wójt już to mówił, ale jeszcze raz 

chciałbym podkreślić do Państwa Radnych, że to jest projekt uchwały o zamiarze przeniesienia, to 

jeszcze nie ma decyzji Państwa, decyzja będzie dopiero w ciągu pół roku, czy będzie przeniesiona ta 

biblioteka, siedziba tej biblioteki czy nie, wiec w tym czasie jeszcze będzie powołać komisje Oświatową 

in porozmawiać i Panią Dyrektor również i podejmiecie Państwo wówczas decyzje. Chciałbym 

powiedzieć też że jeśli chodzi o informatyka, Pani Dyrektor powiedziała, że to jest na ten rok. Ten rok 

skończy się szybciej jak za pół roku, więc w przyszłym roku sama Pani powiedziała, że będzie mniejszy 

problem z tym. Ja również usłyszałem o remoncie, o przebudowie w zasadzie i remoncie pomieszczenia 

w Lucieniu na siedzibę Biblioteki, zawsze wiedziałem że tam będzie Biblioteka, siedziba Głównej 

Biblioteki dlatego ja bym prosił Państwa żebyście podjęli tą uchwale dziś, a w ciągu pół roku  będziemy 

drodzy Państwo na ten temat dyskutować i podejmiecie za pół roku ostateczną decyzje. Natomiast nie 

podjęcie dzisiaj tej uchwały  to zamyka dyskusje,  to się rozpłynie, rozejdzie i pozostanie to tak jak jest 

na pewno, a czy pozostanie tak jak jest zdecydujecie za pół roku. 



Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak Bardzo proszę Pani radna Michalska. 

Radna Ewa Michalska: jeśli mogę, to ja dopiero w uzasadnieniu tej uchwały dowiaduje się, że były środki 

przeznaczone celowe jak gdyby na remont biblioteki która ma być przeniesiona, czyli nawet Pan Panie 

Wójcie nie wspomniał o tym że przeznacza środki w Lucieniu na to żeby remontować jakieś 

pomieszczenie na Bibliotekę. To jest jedno. Drugie Pan ma nadzór nad bibliotekami, dlaczego Pan 

dopuścił do tego żeby przeniesiono bibliotekę w Solcu na poddasze? 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: przeniesienie Biblioteki wcześniej zlokalizowane było żeby było 

wyżej podyktowane było już że Pani Dyrektor Zespołu Szkół  i Gimnazjum w Solcu coś tam na dole, aby 

warunki dla dzieci oddziału przedszkolnego, uznałem wtedy, żeby dzieci oddziału przedszkolnego były 

na dole, aby było dla nich bezpieczniej, a w każdej chwili petent, jak i uczniowie z naszej szkoły są 

dorośli spokojnie wejdą sobie wyżej i taki argument wtedy trafił do mnie, że pozwoliłem na zmianę. 

Radna Ewa Michalska: Jeszcze chciałam dodać że szkoła, jak była budowana i oddawana w 2000 roku 

to projektant zakładał że tam będzie biblioteka. Jest podjazd dla niepełnosprawnych, jest oddzielne 

wejście gdzie nie koliduje to ze szkołą, biblioteka zawsze była czynna dłużej, to nie kolidowało  a samo 

przeniesienie i również osoby dorosłe które korzystają na poddasze w jakich warunkach mieliśmy kiedyś 

w Raporcie, które nam czytał Pan Wójt, także to uważam że było złe posuniecie i pozwolenie po prostu  

Pana Wójta który ma nadzór nad, bibliotekami i ja uważam że moglibyśmy dzisiaj odstąpić po prostu od 

tej uchwały , przenosząc ja i jeszcze przedyskutować. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo. 

Radny Janusz Brudnowski: Panie Wójcie, Wysoka Rado prosta w teorii uchwała, ale jak widzimy budzi 

emocje, za emocjami są konkretne argumenty. Też jestem tutaj podobnie jak Radna Michalska za tym 

żeby zdjąć tą uchwałę z porządku obrad, moglibyśmy się nad tym tematem i nie tylko siedziby biblioteki, 

także innymi tematami które się pojawiły w rozmowie z Panią Dyrektor związanymi bezpośrednio z 

bibliotekami na terenie Gminy Gostynin i usiądźmy, porozmawiajmy, wypracujmy stanowisko takie które 

będzie satysfakcjonowało wszystkich dobrze dla społeczeństwa. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuję, ktoś jeszcze w tym punkcie chciałby 

zabrać głos? Ja po prostu sugeruje żeby zagłosować i po prostu wynik głosowania powie nam co z tym 

faktem. W związku z tym przystępujemy do glosowania nad projektem uchwały.  

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta - 5 głosami za, 7 głosami przeciw i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16-go. 

Apel w sprawie finansowania zadań oświatowych. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado zgodnie z nasza 

rozmową na poprzedniej sesji, na komisji taki apel przygotowaliśmy przy współpracy z Panem 

Konradem, prawnikiem naszym, pozwolę sobie treść tego Apelu Państwu odczytać. Apel Rady Gminy 

Gostynin z dnia 24 sierpnia 2020 r. w sprawie finansowania zadań oświatowych. 



Na podstawie § 19 Statutu Gminy Gostynin przyjętego uchwałą Rady Gminy Gostynin z dnia 30 kwietnia 

2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Gostynin Rada Gminy Gostynin uznaje za priorytetową  

i niepodważalną rolę oświaty i edukacji w kształtowaniu młodego pokolenia i przygotowywaniu go do 

życia we współczesnym świecie zauważa, że konieczna jest potrzeba efektywniejszego 

gospodarowania środkami z budżetu państwa na realizację przez gminy zadań oświatowych. Podjęte 

ostatnio przez Rząd działania zmierzające do ograniczenia deficytu finansów publicznych zmusiły 

samorządy do podjęcia działań zmierzających do zapewnienia wystarczających środków na realizację 

przez gminy zadań publicznych, a w szczególności zadań oświatowych. Samorząd Gminy Gostynin 

konsekwentnie kładąc nacisk na jakość nauczania i wprowadzanie nowoczesnych, adekwatnych do 

wyzwań rozwojowych rozwiązań edukacyjnych, wyposaża szkoły w nowoczesny sprzęt dydaktyczny, 

jak też organizuje warunki lokalowe do efektywnego i bezpiecznego nauczania. Niestety skala 

podwyżek dla nauczycieli w ciągu ostatnich lat oraz system osiągania średnich wynagrodzeń bez 

zapewnienia wystarczających środków na ten cel prowadzi do zagrożenia stabilności finansów 

gminnych, co może mieć negatywny wpływ na realizację innych zadań własnych Gminy, w tym zadań 

inwestycyjnych, a tym samym zaburzyć harmonijny rozwój całej wspólnoty samorządowej. Jeśli nie 

zapewnimy wystarczających środków na zadania subwencjonowane, w tym wynagrodzenia, będzie to 

skutkować pogorszeniem warunków edukacji i wpłynie niekorzystnie na wyrównywanie szans 

edukacyjnych dzieci z obszarów wiejskich.  

Polityka oświatowa przyjęta przez państwo dotycząca m.in.: 

- udzielania uczniom pomocy psychologiczno-pedagogicznej (wzrastająca liczba uczniów objętych 

zajęciami specjalistycznymi zgodnie z zaleceniem opinii poradni psychologiczno-pedagogicznej), 

- rozwoju kompetencji cyfrowych oraz wykorzystania w procesach edukacyjnych narzędzi i zasobów 

cyfrowych, obliguje dyrektorów a co za tym idzie samorządy do ich realizacji. Wszystkie te zadania 

powodują konieczność zwiększania środków finansowych na zadania oświatowe. Dodatkowo przy tak 

rozległej obszarowo gminie jak nasza, dochodzą znaczące koszty dowożenia uczniów. Kwota subwencji 

oświatowej powinna być współmierna do rzeczywistych wydatków na oświatę ponoszonych przez dany 

samorząd. Tutaj mamy w tabeli przytoczone wysokości subwencji oświatowej w poszczególnych latach 

2015-2019 i sumę koszów poniesionych na oświatę i procentowy udział samorządów w kosztach 

poniesionych przez oświatę. Na przestrzeni lat 15-19 procentowy udział samorządów w kosztach 

poniesionych na oświatę wynosi 33,7% w roku 15, 39,3% w 16, 44,92% w roku 17, 44,5% w 18,  44,8% 

w roku 19. Tabela przedstawia zestawienie wydatków na oświatę za okres ostatnich kilku lat.  

Obecna polityka oświatowa państwa prowadzi nieuchronnie do sytuacji, w której nasz samorząd będzie 

zmuszony zamknąć część placówek by wydołać z finansowaniem zadań oświatowych. Mając na 

względzie dobro mieszkańców Rada Gminy Gostynin apeluje o: 

- Zwiększenie subwencji oświatowej z uwzględnieniem realizacji zadań na terenach wiejskich, w 

szczególności przejęcie przez Skarb Państwa obowiązku pełnego finansowania wynagrodzeń i innych 

świadczeń finansowych dla nauczycieli; 

- Objęcie subwencją oświatową edukacji przedszkolnej (na samorządy spadł obowiązek bezpłatnego 

upowszechnienia wychowania przedszkolnego); 

- Zakwalifikowanie urlopu dla poratowania zdrowia jako niezdolności do pracy i opłacanie go ze środków 



budżetu państwa (ZUS); 

- Zmianę wielkości odpisu na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych i zrównanie go z kwotą odpisu 

w innych instytucjach budżetowych; 

- Zwiększenie pensum nauczycielskiego i dostosowanie go do ilości godzin nauki uczniów w szkole. 

Apel niniejszy przekazać: 

- Prezesowi Rady Ministrów,  

- Marszałkowi Sejmu RP, 

- Marszałkowi Senatu RP, 

- Posłom i Senatorom z Województwa Mazowieckiego, 

- Wojewodzie Mazowieckiemu, 

- Marszałkowi Województwa Mazowieckiego, 

- Ministrowi Edukacji Narodowej, 

- Samorządom gminnym  oraz powiatowym z terenu Województwa Mazowieckiego. 

Wykonanie Apelu powierza się Wójtowi Gminy Gostynin. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo, proszę Radny Balcerzak 

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, Szanowni Państwo sięgając wstecz odnośnie treści apelu z 

formułą  uchwały, otrzymywaliśmy różne wersje i tamte bardziej mi się podobały, apel kierujemy do 

wielu instytucji, natomiast strasznie niezręcznie brzmi moim zdaniem sam paragraf trzeci tego apelu 

gdzie wykonanie Apelu powierza się Wójtowi Gminy Gostynin, nie rozumiem dlaczego Mecenas 

argumentował do Pana, żeby był czysty apel bez właśnie zapisów, ewentualnie, jeśli można Panie 

Mecenasie z tej treści jakoś wyłączyć ten paragraf trzeci? 

Prawnik Konrad Wypych: apel jest niewiążącym stanowiskiem Rady Gminy, więc może być wzięty pod 

rozwagę i dyskusję, natomiast wykonanie apelu w ten sposób, że przekazanie go instytucjom i 

wskazanie  treści apelu. Zgodnie ze statutem Rada Gminy podejmuje apele w formie uchwał. Uchwały 

proponuje jako podmiot wykonawczy czyli Wójt, więc ten apel czyli to przekazanie organom powinno 

być wykonane przez Wójta. 

Radny Marek Balcerzak: ja rozumiem, tylko teraz miesza się treść apelu z uchwałą…. Itd. co stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: możemy wykonanie apelu powierzyć 

Przewodniczącemu i po prostu Biuro Rady skieruje apel do wszystkich instytucji. 

Prawnik Konrad Wypych: lepiej jest wykreślić, niż powierzyć wykonanie Przewodniczącemu Rady. 

Radna Ewa Michalska: a można również zdjąć ten punkt i nic nie będzie przeszkadzać? 

Prawnik Konrad Wypych: po prostu usuniemy paragraf trzeci z apelu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Czy są jakieś inne wnioski co do apelu? 

Jeśli nie to głosujemy nad projektem apelu bez uwzględnienia paragrafu trzeciego. 

głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta – 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 



 

Do punktu 17-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Ochrony 

Środowiska wypracowała 2 wnioski:  

 Wniosek komisji w sprawie: zmiany lokalu mieszkalnego z Lucienia 50/4 o pow. 24,10 m2  na lokal w 

miejscowości Józefków 24/1 o pow. 32,00 m2 – komisja przyjęła do wiadomości. 

Wniosek komisji w sprawie: zamiany lokalu mieszkalnego Lucień 50/2 o pow. 48,45 m2  na lokal 46b/3 

o pow. 24,80 m2 w Lucieniu – komisja przyjęła do wiadomości. 

Radny Piotr Lemański: Komisja BiF też wypracowała 1 wniosek: 

 Wniosek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin upoważnienia do rozpoczęcia rozmów  w 

sprawie zamiany działek w miejscowości Solec z przeznaczeniem na budowę Sali gimnastycznej przy 

Szkole Podstawowej w Solcu – komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Radny Roman Murawski: Komisja Rozwoju Gospodarczego wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 18-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Z-ca Pana Wójta proszę. 

Pan Janusz Brudnowski prosił o to żeby wzmóc jakby czujność policji nad ruchem tirów samochodowych 

ciężkich po drogach  w Górkach, Białotarsku, Józefkowie i Gulewie, oczywiście poprosimy Pana 

Komendanta żeby może wyznaczył jakiegoś policjanta żebyśmy wspólnie tam podjechali i Pan Radny 

gdyby miał czas to wtedy byśmy porozmawiali na miejscu i doradzili i porozmawiali  wspólnie co policja 

może zrobić. 

Pani Radna Kędzierska .pytała czy jest szansa na komunalizację działki w Nagodowie, oczywiście 

myślę, że szansa taka jest, jest to w trakcie, natomiast zarówno dla Pani Radnej też, ale Pani Sołtys 

mówiłem, że w tym roku nie będzie to możliwe sfinalizowanie tej sprawy myślę że w przyszłym roku, w 

tym roku nie da się, procedury trwają, są określone ściśle przepisami i jesteśmy w trakcie.  

Pozostali Państwo Radni, Pani Radna Michalska, Pan Radny Wasiński, Pan Radny Lemański zwrócili 

uwagę żebyśmy wycięli zakrzaczenia i poboczy dróg gminnych, przystanków oczywiście robimy to przy 

pomocy wspólnie z Zakładem Komunalnym, cały czas Zakład Komunalny pracuje w tym zakresie  w 

tych miejscowościach, widocznie jeszcze nie jest to idealne, ale będziemy to robić cały czas.  

Dziękuje bardzo. 

 

Do punktu 19-go. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Czy do przesłanego protokołu mają Państwo 

Radni jakieś uwagi bądź wnioski? Jeśli nie to przechodzimy do głosowania nad przyjęciem protokołu z 

poprzedniej sesji.  

 

 



głosowanie: 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak przeprowadził głosowanie imienne, którego 

wykaz stanowi załącznik do protokołu. 

Radnych w głosowaniu było - 12, oddanych głosów 12 co stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została przyjęta – 12 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 19-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

Radny Roman Murawski: Panie Wójcie ja chciałbym zgodnie z ustaleniami Wód Polskich, aby pan Wójt 

przedstawił informację na jakim etapie są rozmowy, ustalenia w sprawie upustu podwyższenia wody w 

Lucieniu. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: jesteśmy w kontakcie z Wodami Polskimi i to spotkanie chcemy 

zorganizować już nie w sierpniu, ale na początku września, uczulone są pracownicy referatu i 

monitujemy co dwa dni, żeby do tego spotkania doszło, podniesienie o te 10 cm. Tak jak powiedziałem, 

jestem po rozmowach z Panem Dyrektorem Waldemarem Krupą, że to nastąpi, także w październiku 

przy okazji konserwacji. Natomiast bardziej szczegółowe rozmowy dotyczące jeziora Lucieńskiego  ja 

chciałbym poruszyć na spotkaniu, jeśli dojdzie do spotkania to chciałbym zaprosić również Pana 

Murawskiego, nie w szerokim gronie społeczeństwa, ale w węższym gronie, dopiero gdy jakieś ustalenia 

padną i Dyrektor Waldemar Krupa przedstawi to będę gotowy na szersze spotkania. 

W sprawach różnych co ja chciałbym poruszyć, sygnalizowałem Państwu w swoim sprawozdaniu w 

Raporcie o stanie gminy o powołanie przynajmniej dwóch przedstawicieli od  Państwa do składu komisji 

mieszkaniowej, już z Panią Sekretarz ustaliliśmy, że tutaj szczegóły sprawdzimy w statucie naszym 

gminnym i wtedy przy innej okazji do Państwa się w tym temacie zwrócimy także nie dzisiaj. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie w poprzedniej kadencji pracowały zespoły w ramach komisji, 

więc tamtymi sprawami  zajmował się zespół, więc można wyłonić z komisji zespół. Zespół np. dwie 

osoby, dołączyć do zespołu osoby spoza Rady i w takim zakresie przygotowanie statutu żeby po prostu 

móc działać. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: ewentualnie Zarządzeniem Wójta i Wójt 

powoła komisję w którą będą wchodziły Radni. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: z takich spraw, które chciałbym Państwu przekazać, to też już 

sygnalizowałem  to Plener malarski już się rozpoczął, jeszcze raz podkreślam 30 w najbliższą niedzielę 

zapraszamy na uroczyste zakończenie tego pleneru na podsumowanie i na Galę Operowo-Operetkową 

zapraszajcie swoje rodziny, znajomych, sąsiadów. przyjaciół, to jest uroczystość otwarta, starania Pana 

Dyrektora Cezarego Szymczaka są zaawansowane, że postaramy się żeby ten reżim sanitarny został 

zachowany, by był przestrzegany także naprawdę bezpiecznie możecie Państwo na tą uroczystość 

przyjechać, zapraszam jeszcze raz bardzo serdecznie. Drodzy państwo czeka nas rozpoczęcie roku 

szkolnego, na ten moment od Ministra Edukacji i Inspektora Sanitarnego są, że rok szkolny rozpocznie 

się normalnie  w szkołach, jestem też za tym i wszyscy jesteśmy za tym i przygotowujemy się do tego 

przedsięwzięcia, aby w normalnym trybie szkół. W dniu jutrzejszym spotykam się z Dyrektorami, gdzie 

ocenimy jak są przygotowani, czy coś jeszcze potrzeba, także dołożymy wszelkich starań i wspólnie z 



Państwa Radnymi jako pracownicy Urzędu odpowiedzialni za to wspólnie, aby dołożyć wszelkich starań 

aby rok szkolny rozpoczął się z pełnym rozmachem bezpiecznie dla dzieci i dla rodziców. Jeszcze raz 

chce podkreślić, sygnalizowałem już, ale oficjalnie proszę przekazywać taką informację w związku z 

sytuacja pandemiczną i pewnymi rygorami które zostaną zachowane, dożynki w tym roku nie odbędą 

się, nie jesteśmy w stanie zapewnić reżimu sanitarnego dla 1000-1500 osób, a nic nie zanosi się żeby 

te destrukcje zostały złagodzone, w związku z tym nie ma takiej możliwości, aby z dnia na dzień taką 

decyzje podjąć, przygotowania już powinny być podjęte i oficjalnie mowie i to możecie Państwo 

przekazywać w teren że dożynki w roku 2020 z przykrością, ale nie odbędą się z przyczyn czysto reżimu 

sanitarnego.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo, czy ktoś z Państwa, proszę 

Radny Marek Solarski. 

Radny Marek Solarski: ja chciałbym się odnieść, zgłaszałem na poprzedniej sesji odnośnie drogi na 

Łokietnicy, jest popękany asfalt i jak przyjdzie zima to będzie gorzej. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo,, bardzo proszę Pani 

Dyrektor. 

Dyrektor GBP Anna Witkoś: Szanowni Państwo korzystając z okazji chciałabym Państwa powiedzieć, 

że biblioteka publiczna realizuje w tym roku również Narodowe czytanie, tak więc bardzo proszę 

Państwa o włączenie się w tą akcje, wszelkie informacje są na stronie naszej biblioteki, niektóre 

biblioteki też podobną formę przyjęły że w tym roku wszyscy wiemy ze czytamy "Balladyne" wiec bardzo 

prosiłabym o kilkuminutowy film z nagraniem fragmentu właśnie "Balladyny", stworzymy jeden duży film 

i opublikujemy na naszej stronie. Tak będzie wyglądał w tym roku, niestety  ze względu na sytuacje jaka 

panuje pandemiczną tak będzie wyglądało narodowe czytanie, mam nadzieje  że w roku przyszłym 

narodowe czytanie powróci do poprzedniej formy i spotkamy się wspólnie żeby czytać, tak więc 

zapraszam. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo,, Dziękuje bardzo, proszę 

Panie Wójcie. 

Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: jeszcze jedno, w imieniu własnym zapraszam Panią Dyrektor 

do tego narodowego czytania, włączenia się, jeśli Państwo macie czas to my gwarantujemy tutaj 

poprzez Pana Kierownika Krzysztofa Czerwińskiego mamy możliwość nagrania takiego krótkiego 

fragmentu i potem udostepnienia na stronie biblioteki i naszej stronie BIP, tak więc czekamy do końca 

czerwca Mamy godzinę 14, procedujemy od godziny 10-tej, zapraszam Państwa wszystkich na obiad 

po zakończeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo. Proszę Pan Dyrektor. 

Dyrektor GCKiTW Cezary Szymczak: ja chciałbym zaprosić Państwa, Pana Wójta i wszystkich 

mieszkańców na trwający już cykl Kina plenerowego  w Gminie Gostynin. Pierwszy seans odbył się w 

miniony piątek w Sierakówku, było blisko 100 osób, także bardzo dziękuję. Proszę Państwa Radnych, 

sołtysów o przekazywanie tej informacji. Najbliższy seans w Sokołowie, w sobotę 29  sierpnia, następnie 

Emilianów 4 września, Solec 11 września i zakończenie w Białotarsku 18 września – kino familijne dla 

całej rodziny. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje bardzo Panie Dyrektor, proszę Radny 



Lemański. 

Radny Piotr Lemański: ja chciałbym podziękować Panom Wójtom za wprowadzenie do uchwały 

Budżetowej zadania związanego z oświetleniem na nieszczęsnych zakrętach w Gorzewie, dziękuję 

bardzo Państwo Radnym za pozytywne zaopiniowanie tego zadania. Ja myślę, że ten temat powraca 

na zebraniach wiejskich już od kilku lat i naprawdę jest to taki okres, dał do myślenia, że jest sporo 

zdarzeń drogowych także naprawdę przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa w ruchu drogowym, 

szczególnie pieszych, droga prowadząca bezpośrednio do szpitala od strony Gorzewa, także jeszcze 

raz dziękuję w imieniu mieszkańców i proszę o najszybszą realizacje tego zadania. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Kamil Balcerzak: Dziękuje, czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych 

chciałby jeszcze zabrać głos? Jeśli nie to wrócę jeszcze do pierwszej sentencji Pana Wójta, jeżeli ktoś 

z Państwa Radnych chciałby wziąć udział w pracach tej komisji, która będzie się zajmowała 

opiniowaniem przydziałów mieszkań, proszę zwrócić się do Biura Rady, że wyrażacie Państwo taką 

chęć, czy bezpośrednio do mnie. To będzie chętny niech taką akcję wykaże, my przekażemy sugestie 

Panu Wójtowi i Pan Wójt w drodze zarządzenia powoła komisję, w skład której będą wchodzić Radni, 

którzy taką akcję wykazali. Myślę, że to będzie najlepsze rozwiązanie. 

 

Do punktu 20-go. 

Zakończenie obrad Sesji.     Zakończono o godz. 14.10 

Przewodniczący Rady Gminy Kamil Balcerzak podziękował Radnym, Wójtowi Gminy, Z-cy Wójta Gminy, 

i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XXIV Sesji Rady Gminy i zamknął je. Dziękuję 

bardzo. 

 

 

 

Protokółowała: 

B. Gospodarowicz 

 

 

                                                                                              Przewodniczący Rady Gminy  

                                                                                                           Kamil Balcerzak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 


